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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 1/2009 
Caràcter: ordinària 
Data: 30 de gener de 2009 
Horari: de 11:00 a les 14:05 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  

 
 
 
Paer en cap 

Josep Presseguer Gené,  2on. Tinent d'Alcalde 
Montse Mínguez García,  3a Tinent d'Alcalde 
Montse Parra  Albà,  4a Tinent d'Alcalde 
José Mª Alonso Fernández,  5è. Tinent d'Alcalde 
Dolors Arderiu Sabaté,  6a Tinent d'Alcalde 
Josep Barberà Morreres,  Regidor 
Oriol Yuguero Torres,  Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,  Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol,  Regidora 
Juan Gómez López,  Regidor 
Sara Mestres Llusà,  Regidora 
Luis Franco Bergua,  Regidor 
Neus Brocal Mañas,  Regidora 
Isidre Gavín Valls,  Regidor 
Alexis Guallar Tàsies,  Regidor 
Miquel Padilla Díaz,  Regidor 
Beatriu Obis Aguilar,  Regidora 
Montserrat Bertran Renaches,  Regidora 
Maria del Roser Rodríguez Ros,  Regidora 
Ismael Zapater Zapater,  Regidor 
M. José Horcajada Bell-lloch,  Regidora 
Enric Montanya Mias,  Regidor 
Montserrat Bergés Saura,  Regidora 
Francesc Mitjans Guardiola,  Regidor 
M. Mercè Rivadulla Gracia,  Regidora 
Jesús Gutiérrez Bustillo,  Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Enrique Vicente Añaños                                     Secretari Gral. Adjunt  
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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Excusa la seva assistència: 
 
Marta Camps Torrens,  

 
 
 
1a Tinent d'Alcalde 

 
 
ORDRE DEL DIA 
 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar l'acta de la sessió anterior feta el dia 22 de desembre de 
2008. 

 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDIA DES DEL DARRER 
PLE ORDINARI 
  
La Corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia des del darrer ple 
ordinari i que van del núm. 6916 fins al núm. 7574 corresponents a l'any 2008 i del núm. 1 
fins al núm. 117 corresponents a l'any 2009. 

 
 
 
3.- DONAR COMPTE ESPECÍFIC DE DOS DECRETS D'ALCALDIA 
  
La Corporació resta assabentada dels següents decrets dictats per l'Alcaldia: 
 
- Decret de 9-1-2009 d'atribuir temporalment les funcions de vicepresident de la Junta de 
Govern Local a S.Sa. Josep Presseguer i Gené, segon tinent d'alcalde, durant el termini en 
que S.Sa. Marta Camps i Torrens no pugui assistir a les reunions de la Junta.  
- Decret de 12-1-2009 de delegació temporal a favor de la regidora Sra. Sara Mestres i Llusà 
totes les atribucions de l'Alcaldia que té delegades en la Sra. Marta Camps i Torrens. 

 
 
 
4.- DONAR COMPTE RESOLUCIÓ DE LA DGAL DE DATA 9-12-2008, DE NOMENAMENT 
PROVISIONAL DEL SR. ENRIQUE VICENTE AÑAÑOS PER OCUPAR EL LLOC DE 
TREBALL D'ADJUNT A LA SECRETARIA GENERAL 
  
La Corporació resta assabentada de la resolució de la Direcció General d'Administració 
Local, de data 9 de desembre de 2008, de nomenament provisional del senyor Enrique 
Vicente Añaños per ocupar el lloc de treball d'adjunt a la Secretaria General de l'Ajuntament 
de Lleida. 
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5.- RATIFICACIÓ DE DECRET D'ALCALDIA D'INICI D'EXPEDIENT PER A LA 
CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT CULTURAL A L'ASSOCIACIÓ 
CENTRO EXTREMEÑO DE LLEIDA 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 12 de gener de 2009, que en la 
seva part dispositiva diu: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en el Centro Extremeño per a la concessió al seu favor d'una Placa de la Paeria al mèrit 
cultural de la ciutat. 
 
2. Nomenar a S.Sa. Joan Gómez López, regidor instructor de l'expedient i al Sr. Carles 
Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient.  

 
 
 
6.- RATIFICACIÓ DE DECRET D'ALCALDIA D'INICI D'EXPEDIENT PER A LA 
CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT CULTURAL O ARTÍSTIC A LA 
PARRÒQUIA DE LA MARE DE DÉU DEL CARME 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 12 de gener de 2009, que en la 
seva part dispositiva diu: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en  la PARRÒQUIA DE LA MARE DE DÉU DEL CARM, per  a la concessió al seu favor 
d'una Placa de la Paeria al mèrit cultural o artístic.  
 
2. Nomenar a S.Sa. Montserrat Parra i Albà, regidora  instructora de l'expedient i al Sr. Lluís 
Sanmartin i Baiget, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient.  

 
 
 
7.- RATIFICACIÓ DE DECRET D'ALCALDIA D'INICI D'EXPEDIENT PER A LA 
CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT CULTURAL O ARTÍSTIC A LA 
COMPANYIA DE TEATRE XIP XAP 
  
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data  23 de gener de 2009, que en la 
seva part dispositiva diu: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en la COMPANYIA DE TEATRE AL CARRER XIP XAP, per  a la concessió al seu favor 
d'una Placa de la Paeria al mèrit cultural o artístic. 
 
2. Nomenar a S.Sa. Montserrat Parra Albà, regidora  instructora de l'expedient i al Sr. Lluís 
Sanmartín i Baiget, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient.  
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8.- DESIGNACIÓ DE CONSELLERS GENERALS A ENTITATS D'ESTALVI 
  
Atès l'escrit enviat pel secretari del Consell d'Administració de la Caixa d'Estalvis i Pensions 
de Barcelona, de data 12 de gener d'enguany, en el qual comunica el procés de renovació 
parcial dels membres dels òrgans de govern d'aquesta Institució. 
 
Vista la proposta d'Alcaldia, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Designar l'Il·lm. Sr. Àngel Ros i Domingo com a membre de l'Assemblea General de la 
Caixa d'Estalvis i Pensions de Barcelona, en qualitat de conseller general, en representació 
de l'Ajuntament de Lleida. 
 
2n. Designar la regidora i  tinent d'alcalde Sra. Montserrat Parra i Albà com a consellera 
genera suplent, ales efectes reglamentaris previstos.  
 
D'aquest acord es donarà trasllat a la Secretaria del Consell d'Administració de la Caixa 
d'Estalvis i Pensions de Barcelona als efectes oportuns. 

 
 
 
9.- APROVACIÓ DE L'ADHESIÓ DE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA AL PROTOCOL DE 
COL·LABORACIÓ PER A LES GIRES DE CIRC 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió de Cultura i Festes, per unanimitat 
s'acorda: 
 
L'adhesió de l'Ajuntament de Lleida al  PROTOCOL DE COL·LABORACIÓ PER A LES 
GIRES DE CIRC, signat el dia 3 de desembre de 2007, pel Departament de Cultura i Mitjans 
de Comunicació de la Generalitat de Catalunya, la Federació de Municipis de Catalunya, 
l'Associació Catalana de Municipis i Comarques i l'Associació de Professionals de Circ de 
Catalunya (APCC). 

 
 
 
10.- APROVACIÓ DEFINITIVA EXPEDIENT DE PRESSUPOST GENERAL 2009 
  
L'Ajuntament Ple en sessió del dia 18 de desembre de 2008, adoptà entre d'altres l'acord 
d'aprovar inicialment l'expedient de Pressupost General per a l'exercici econòmic de 2009 i 
exposat al públic, previ anunci inserit al Butlletí Oficial de la Província núm. 180, de data 25 
de desembre de 2008 i al tauler d'anuncis d'aquest Ajuntament per un termini de quinze dies 
hàbils, es va presentar una reclamació per Juan Valls Ribes, que es concreta en aquest 
acord. 
 
Vistos els informes emesos i la proposta envers la reclamació abans esmentada. 
 
Vist el Dictamen de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial, 



 
 
 
 
 
 

 5

per unanimitat s'acorda: 
 
1r.  En relació amb la reclamació presentada per Juan Valls Ribes, desestimar l'esmentada 
reclamació. 
 
2n. Aprovar la proposta de modificar el pressupost de l'Ajuntament 2009 inicialment aprovat 
amb les modificacions següents: 
 
Anul·lar la partida 05.452.470.00 "Transferències a U.E. Lleida SAD" per un import de 
312.000,00 euros, e incloure la partida 05.452.489.02 "Transferències a la fundació privada 
de la UE Lleida" pel mateix import, practicant conseqüentment la modificació corresponent 
en l'annex de subvencions nominatives que figura a l'expedient. 
 
3r.  Aprovar amb caràcter definitiu l'expedient de Pressupost General per a l'exercici 
econòmic de 2009, amb les modificacions abans esmentades, pel que fa al pressupost de 
l'Ajuntament, que forma part del Pressupost General esmentat.  

 
 
 
11.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CREDITS AL PRESSUPOST DE 
L'AJUNTAMENT 2008 (I) 
  
Havent-se aprovat l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l'Ajuntament 
2008 (I), pel Ple de l'Ajuntament en sessió de data 28 de novembre de 2008 i, exposat el 
mateix a informació pública al Butlletí Oficial de la Província núm. 167 de data 29 de 
novembre de 2008 i tauler d'edictes d'aquest Ajuntament, no es va presentar en contra del 
mateix cap reclamació, considerant-se en conseqüència dit expedient aprovat amb caràcter 
definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a 
l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l'Ajuntament 2008 (I) i del caràcter 
definitiu del mateix. 
 
12.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CREDITS AL PRESSUPOST DE L'INSTITUT 
MUNICIPAL D'ACCIO CULTURAL 2008 (I) 
  
Havent-se aprovat l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l'Institut 
Municipal d'Acció Cultural 2008 (I), pel Ple de l'Ajuntament en sessió de data 28 de 
novembre de 2008 i, exposat el mateix a informació pública al Butlletí Oficial de la Província 
núm. 167 de data 29 de novembre de 2008 i tauler d'edictes d'aquest Ajuntament, no es va 
presentar en contra del mateix cap reclamació, considerant-se en conseqüència dit 
expedient aprovat amb caràcter definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a 
l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l'Institut Municipal d'Acció Cultural 
2008 (I) i del caràcter definitiu del mateix. 
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13.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CREDITS AL PRESSUPOST DE L'INSTITUT 
MUNICIPAL D'ACCIO ESPORTIVA 2008 (I) 
  
Havent-se aprovat l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l'Institut 
Municipal d'Acció Esportiva 2008 (I), pel ple de l'Ajuntament en sessió de data 28 de 
novembre de 2008 i, exposat el mateix a informació pública al Butlletí Oficial de la Província 
núm. 167 de data 29 de novembre de 2008 i tauler d'edictes d'aquest Ajuntament, no es va 
presentar en contra del mateix cap reclamació, considerant-se en conseqüència dit 
expedient aprovat amb caràcter definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a 
l'expedient de Modificacions de Crèdits al Pressupost de l'Institut Municipal d'Acció Esportiva 
2008 (I) i del caràcter definitiu del mateix. 

 
 
14.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CREDITS AL PRESSUPOST DE L'INSTITUT 
MUNICIPAL D'EDUCACIÓ 2008 (I) 
  
Havent-se aprovat l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l'Institut 
Municipal d'Educació 2008 (I), pel Ple de l'Ajuntament en sessió de data 28 de novembre de 
2008 i, exposat el mateix a informació pública al Butlletí Oficial de la Província núm. 167 de 
29 de novembre de 2008 i tauler d'edictes d'aquest Ajuntament, no es va presentar en 
contra del mateix cap reclamació, considerant-se en conseqüència dit expedient aprovat 
amb caràcter definitiu.   
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a 
l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l'Institut Municipal d'Educació 2008 
(I) i del caràcter definitiu del mateix. 
 
 
 
15.- MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DEL CONSORCI DE PROMOCIÓ ECONÒMICA DE 
LLEIDA 
  
Vist l'acord del Consell General de data 13 de gener de 2009 de modificació dels Estatuts 
del Consorci de Promoció Econòmica. 
 
Vist el dictamen de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial,  
per unanimitat s'acorda: 
 
Primer.- Ratificar l'esmentat acord de modificació en els articles que es concreten a 
continuació i que queden redactats de la següent forma: 
 
"Article 3.-  
 
El Consorci té com a finalitats essencials, entre d'altres: el desenvolupament econòmic de la 
ciutat de Lleida i el seu entorn; la contribució a la projecció exterior de Lleida i de la seva 
àrea d'influència; la millora en l'aprofitament dels seus recursos humans, naturals, 
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empresarials, industrials i financers, especialment en l'àmbit de les noves tecnologies; i la 
consolidació de noves empreses tot i proporcionant-los-hi un entorn favorable al 
desenvolupament local. 
 
Article 4.- 
 
1.- Per al desenvolupament de les finalitats previstes a l'article 3 dels presents estatuts, el 
Consorci durà a terme, entre d'altres i sense ànim d'exhaustivitat, les activitats i serveis 
següents:  
 
d. Potenciar les activitats formatives i empresarials, i les activitats de projecció exterior amb 
l'objectiu de facilitar la implantació de nova economia productiva al territori. 
 
Article 6.- 
 
El Consorci té el seu domicili a la ciutat de Lleida, a la Plaça St. Joan, nº 10. 
 
Secció 1ª. 
Del Consell General 
 
Article 8.- 
 
1. El Consell General és l'òrgan de govern i de gestió superior del Consorci i està constituït 
per: 
a. Onze Vocals en representació de l'Ajuntament de Lleida, aplicant els criteris de 
proporcionalitat i de representativitat que tinguin els grups municipals que composen el Ple.
Com a mínim cinc dels vocals tindran la qualitat de regidors/es de l'Ajuntament i la resta, si 
és el cas, seran persones nomenades per raó de la seva competència i representativitat. 
 
b. Dos vocals en representació de la Cambra de Comerç i Indústria de Lleida. 
c. Un vocal en representació de Comissions Obreres. 
d. Un vocal en representació de la Unió General de Treballadors. 
e. Un vocal en representació de la Universitat de Lleida. 
 
Article 9.- 
 
Correspon al Consell General: 
 
1. A proposta de l'Alcalde de l'Ajuntament de Lleida, nomenar el/la President/a i el/la 
Vicepresident/a. 
 
Secció 2ª 
De la Presidència i Vicepresidència 
 
Article 10.- 
 
1. El/la President/a i el/la Vicepresident/a del Consorci seran nomenats pel Consell General, 
a proposta de l'Alcalde de l'Ajuntament de Lleida, d'acord amb allò previst a l'article 8 dels 
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presents estatuts. 
2. El/la President/a haurà de tenir obligatòriament la condició de regidor/a de l'Ajuntament de 
 Lleida. 
 
3. Al President/a correspon les següents atribucions: 
 
h. Dur a terme qualsevol actuació o activitat no assignada al Consell General que sigui 
necessària per al correcte funcionament del Consorci o qualsevol altra que aquest li delegui 
d'acord amb la legislació aplicable. 
 
Article 12.- 
 
El/la Vicepresident/a substituirà totalment en les seves funcions al President/a en els casos 
que per absència, malaltia o impediment li sigui impossible exercitar les seves atribucions. 
 
Secció 3ª 
De la Gerència 
 
Article 13.- 
 
1. El/la Gerent/a serà nomenat/da pel Consell General a proposta del/la President/a d'acord 
amb els criteris de qualitat curricular, adequació al càrrec i excel·lència professional. 
 
 
Segon.- Tramitar l'exposició pública de l'expedient de la modificació dels estatuts, durant el 
termini de 30 dies, mitjançant anuncis a publicar en el BOP de Lleida, el DOGC i tauler 
d'anuncis municipal. 
 
Tercer.- Declarar definitivament aprovada la modificació dels estatuts del Consorci de 
Promoció Econòmica de Lleida, si no es presenta cap al·legació o reclamació en el termini 
esmentat, així com acordar la publicació íntegra dels estatuts modificats als efectes 
oportuns. 

 
 
 
16.- CONVOCAR LA LICITACIÓ, PEL PROCEDIMENT NEGOCIAT, PER TAL 
D'ADJUDICAR LA  CONCESSIÓ DE DOMINI PUBLIC DE L'ÚS DE DIVERSOS ESPAIS, 
UBICATS A L'EDIFICI NÚM. H-1 DEL TURÓ DE GARDENY, PER TAL D'ÉSSER 
DESTINATS A ACTIVITATS PRÒPIES DEL PCiTAL 
  
Vista la proposta de la regidora d'Economia, per unanimitat s'acorda: 
 
1.- Convocar la licitació, pel procediment negociat, per tal d'adjudicar la concessió de domini 
públic de l'ús de diversos espais, amb una superfície conjunta de 1.138,65 m2, ubicats a 
l'edifici núm. H-1 del Turó de Gardeny, per tal d'ésser destinats a activitats pròpies del Parc 
Científic i Tecnològic Agroalimentari de Lleida. Aquests espais han quedat lliures com a 
conseqüència de la renúncia a la concessió per part de les entitats mercantils adjudicatàries: 
INFORMATICA DEL SEGRE SL (650,66 m2), EQUIP-PRO SL (162,66 m2) i 
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ELECTROMEIN, SA (325,33 m2). 
 
2.- Invitar a les empreses que ocupen la resta d'espais de l'edifici núm. H-1 (SERVICIOS 
MICROINFORMÁTICA, SA, IGLESISIAS FARRÉ ROS, SA, LLEIDA-NETWORKS SERVEIS 
TELEMÀTICS, SL i GRUP DE SERVIS TRIANGLE, SA) perquè presentin, en el termini de 
10 dies, les sol·licituds d'adjudicació dels diversos espais Iliures que s'esmenten en l'epígraf 
anterior. Aquestes sol·licituds podran comportar una reubicació dels espais prèviament 
adjudicats per tal d'assolir l'optimització de tot l'espai de l'edifici H-1. 
 
 3.- La licitació es regirà pel Plec de condicions generals per l'atorgament de concessions de 
domini públic a Gardeny i per les Condicions particulars, aprovats, respectivament per 
l'Ajuntament Ple en sessions de dates 23 de desembre de 2005 i 26 de maig de 2006. 
  
4.- Delegar en l'Il·lm. Sr. Alcalde i/o en la Junta de Govern Local amb els poders necessaris  
per a l'execució d'aquest acord i, especialment, per al desenvolupament de la licitació 
incloent l'adjudicació dels espais objecte de concessió. 
 
 
17.- CONCESSIÓ ADMINISTRATIVA ESPAI D'OCI A GARDENY 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial, amb 17 vots a favor del PSC, ERC i ICV-EUiA i 9 abstencions de CiU 
i PP,  s'acorda: 
 
1r. Aprovar el plec de clàusules administratives particular i tècniques reguladores que han 
de regir en la licitació pública per la concessió administrativa per a la gestió i explotació 
d'activitats d'oci a una finca municipal del Turó de Gardeny i iniciar el procés de licitació. 
 
2n. Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l'Alcaldia (indistintament) tots 
els actes de desenvolupament o execució del present acord incloent l'adjudicació, 
formalització del contracte, resolució d'incidències i altres. 

 
 
 
18.- MODIFICACIÓ DE TARIFES DEL SERVEI DE TRANSPORT COL·LECTIU DE 
VIATGERS DE LA CIUTAT DE LLEIDA, ANY 2009 
  
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial, amb 15 vots a favor del PSC i ICV-EUiA i 11 vots en contra de CiU, 
PP i ERC, s'acorda: 
 
1r. Aprovar les següents tarifes, amb IVA inclòs, del servei de transport col·lectiu de viatgers 
de la ciutat de Lleida 
 
Bitllet senzill .............................     1,00 euros, IVA inclòs. 
Tarja multiviatge ......................     5,85 euros, IVA inclòs. 
Tarja jubilats de 10 viatges ..…     2,70 euros, IVA inclòs (Tarifa social). 
Tarja estudiants de 10 viatges      4,65 euros, IVA inclòs (tarifa promocional). 
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2n. Comunicar l'aprovació d'aquestes tarifes a la Comissió de Preus de Catalunya. 

 
 
 
19.- APROVACIÓ DEL PLA INTEGRAL D'INTERVENCIONS SOBRE EL TREBALL 
SEXUAL A LLEIDA 
 
L'Ajuntament de Lleida, des de la Regidoria de Serveis Personals i Salut Pública, ha estat 
coordinant al llarg de l'any 2008 l'elaboració del Pla Integral d'Intervenció sobre el treball 
sexual a Lleida, que neix davant la necessitat de donar una resposta local integrada a 
aquest fenòmen. 
 
Atès que la comissió informativa de Polítiques de Cohesió Social i Serveis a les Persones, 
en sessió ordinària celebrada  el 21 de gener de 2009,  va informar, la proposta d'aprovació 
del Pla Integral d'Intervenció sobre el treball sexual a Lleida. 
 
Amb 17 vots a favor del PSC i PP i 9 abstencions de CiU, ERC i ICV-EUiA, s'acorda: 
 
Aprovar del Pla Integral d'Intervenció Sobre el Treball Sexual a Lleida. 
 
 
20.- RATIFICACIÓ CONVENI  AMB L'AGÈNCIA ESTATAL D'ADMINISTRACIÓ 
TRIBUTÀRIA DE LLEIDA PER A LA REGULACIÓ DE L'ÚS D'UNS TERRENYS, 
L'AUTORITZACIÓ DE L'EXECUCIÓ DEL PROJECTE D'URBANITZACIÓ DE LA PLAÇA 
CERVANTES I EL MANTENIMENT D'AQUEST ESPAI 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de l'Oficialia Major: 
 
RATIFICAR el conveni de col·laboració, signat en data 19 de gener de 2009, entre l'Agència 
Estatal d'Administració Tributària a Lleida i l'Ajuntament de Lleida, per a la regulació de l'ús 
d'uns terrenys, l'autorització de l'execució del projecte d'urbanització de la plaça Cervantes i 
el manteniment d'aquest espai, que s'annexa a la present proposta. 

 
 
 
21.- APROVACIÓ DEL TEXT DE L'ADDENDA DE PRÒRROGA PER AL 2009 DEL 
CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB EL DEPARTAMENT DE MEDI AMBIENT I 
HABITATGE DE LA GENERALITAT, RELATIU A L'OFICINA LOCAL D'HABITATGE 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de l'Oficialia Major: 
 
APROVAR el text de l'addenda, de data 31 de desembre de 2008, al conveni de 
col·laboració subscrit en data 1 d'agost de 2006, entre el Departament de Medi Ambient i 
Habitatge de la Generalitat de Catalunya i l'Ajuntament de Lleida, relativa a l'Oficina Local 
d'Habitatge, que s'annexa a la present proposta. 
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22.- DESAFECTACIÓ DE L'ÚS I SERVEI PUBLIC DE DIVERSES MÀQUINES-EINES 
DECLARADES NO UTILITZABLES, QUE PRESTAVEN SERVEI A LA BRIGADA DE 
FUSTERIA 
  
Vista la proposta del responsable de Patrimoni, per unanimitat s'acorda: 
 
1. Desafectar de l'ús i servei públic de diverses màquines-eines, declarades no utilitzables, 
que prestaven servei a la Brigada de Fusteria que tot seguit s'esmenten: 
 
- Afiladora de serres de cinta, marca Antumano, model núm. 3. 
- Escairadora - Tupí, marca Linvincibile, model ST 4. 
- Regruixadora amb afiladora de fulles, marca Linvincibile, model S 63. 
- Planejadora universal amb carro de taladre i plat per a freses i serra circular, marca   Tona, 
núm. de sèrie de màquina 0590174, núm. sèrie motor 777394. 
- Serra de cinta, marca Tona, model Roma E 800. 
- Ingletadora circular (disc), marca Oms, model Tiger F.C. 300. 
 
 
2. Incoar l'expedient administratiu d'alienació de les màquines esmentades en el punt 
anterior i delegar en l'Il.lm. Sr. Alcalde i/o en la Junta de Govern Local el  seu 
desenvolupament i  resolució.  
 
 
23.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE L'ESTUDI DE DETALL D'ORDENACIÓ DE LA 
SUBZONA EF4 (ILLA "L") DEL SECTOR SUR 5, PROMOGUT PER L'AJUNTAMENT DE 
LLEIDA 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 
13 de gener de 2009. 
 
Per unanimitat dels 26 assistents, que representa la majoria absoluta del nombre legal dels 
membres de la corporació, s'acorda: 
 
1r. APROVAR DEFINITIVAMENT l' Estudi de detall d'ordenació de la subzona EF4 (Illa "L") 
del sector SUR 5, promogut per l'Ajuntament de Lleida. 
 
2n. Notificar l'acord als interessats. 
 
3r. Publicar l'acord al Butlletí Oficial de la Província i al web de la Paeria. 

 
 
24.- APROVACIÓ PROVISIONAL DEL PLA DE MILLORA URBANA PLATAFORMA 
SEMINARI, PROMOGUT PER L'AJUNTAMENT DE LLEIDA 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 
19 de gener de 2009. 
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Per unanimitat dels dels 26 assistents, que representa la majoria absoluta del nombre legal 
dels membres de la corporació, s'acorda: 
 
1r. Estimar les al·legacions presentades durant el termini d'informació pública rectificant la 
llista de propietaris de l'apartat 2 de la Memòria i el plànol de propietats, d'acord amb el 
quadre annex. 
 
2n. APROVAR PROVISIONALMENT el Pla de Millora Urbana Plataforma Seminari. 
 
3r. Traslladar l'expedient a la Comissió d'Urbanisme de Lleida per a la seva aprovació 
definitiva. 

 
 
 
25.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ DEL PLA PARCIAL DEL SUR 2 
DE LLEIDA, PROMOGUDA PER LA JUNTA DE COMPENSACIÓ DEL PLA PARCIAL SUR 
2 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 
19 de gener de 2009. 
 
Per unanimitat dels 26 assistents, que representa la majoria absoluta del nombre legal dels 
membres de la corporació, s'acorda: 
 
1r. ESTIMAR de manera parcial les al·legacions presentades durant el termini d'informació 
pública de l'expedient en el sentit següent: 
 
1. A la subzona 12Ca és admès l'ús de restauració, degustació i pastisseria en la mesura 
que són usos compresos en el de petit comerç, que el Pla General ja preveu per a la zona 
12a i 12c, amb les limitacions de l'annex II, d'usos. 
 
2. L'article 29.2 del pla parcial ha de restar amb el redactat següent: 
 
"L'ús comercial: 
 
a) S'ajustarà a la regulació establerta al Pla General i a allò que determina la legislació en 
matèria de comerç i el Pla territorial d'equipaments comercials, vigents." 
 
2n. APROVAR PROVISIONALMENT la Modificació del Pla parcial del SUR 2, de Lleida, en 
relació als articles 15, 29, 32, 46, 47, 50, 51 i 54 de la Normativa, promoguda per la Junta de 
compensació del Pla parcial. 
 
3r.  Traslladar l'expedient a la Comissió d'Urbanisme de Lleida per a la seva aprovació 
definitiva. 
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26.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE CESSIÓ ANTICIPADA AMB L'EMPRESA 
MUNICIPAL D'URBANISME DE LLEIDA SL, D'UNS TERRENYS SITUATS AL SUR 1 DE 
RAIMAT, PER A LA CONSTRUCCIÓ D'UNA ESCOLA BRESSOL 
 
Vista la proposta tècnica del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 22 
de gener de 2009, per unanimitat s'acorda:              
1r. APROVAR el Conveni de gestió urbanística, subscrit en data 22 de gener de 2009, entre 
l'Ajuntament de Lleida i l'Empresa Municipal d'Urbanisme S.L, per a la cessió anticipada dels 
terrenys, de 1.258  m2 , inclosos en el SUR 1, per a destinar-los a la construcció d'una 
Escola Bressol Municipal a l'EMD de Raïmat.               
2n. Notificar l'acord als interessats. 
 
3r. Publicar l'acord al Butlletí Oficial de la Província i al web de la Paeria. 
 
 
27.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI DE CESSIÓ ANTICIPADA AMB ELS SRS. ANTONIO 
CONSUEGRA ABOLAFIA I ISABEL ARGUELLE GARCIA, D'UNS TERRENYS SITUATS 
ALS POLÍGONS D'ACTUACIÓ URBANÍSTICA UA 30 AFECTATS PEL PROJECTE 
D'ACCESSOS AL TURÓ DE GARDENY 
  
Vista la proposta tècnica feta pel coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 
 22 de gener de 2009, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. APROVAR el conveni de gestió urbanística, subscrit en data 20 de gener de 2009, entre 
l'Ajuntament de Lleida i els Srs. Antonio Consuegra Abolafia i Isabel Arguelle Garcia,  per a 
la cessió anticipada dels terrenys, de 633 m2, inclosos en el polígon d'actuació urbanística 
UA 30, per a destinar-los a vialitat mitjançant la construcció d'un nou accés al Turó de 
Gardeny.  
 
2n. Notificar l'acord als interessats. 
 
3r. Publicar l'acord al Butlletí Oficial de la Província i al web de la Paeria. 
 
 
 
28.- RATIFICACIÓ CONVENI DE CESSIÓ ANTICIPADA AMB ELS SRS. JOSÉ M. 
JIMENEZ LLORENS, I DOS MÉS D'UNS TERRENYS SITUATS EN ELS POLÍGONS 
D'ACTUACIÓ UA 30 I UA 30 BIS, AFECTATS PEL PROJECTE D'ACCESSOS AL TURÓ 
DE GARDENY 
  
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data  26 de 
gener de 2009, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.  APROVAR el conveni de gestió urbanística, subscrit en data 26 de gener de 2008, entre 
l'Ajuntament de Lleida i els Srs. Jose Maria Jiménez Llorens, Antonio Llorens Jiménez i  
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Magí Llorens Bañeres,  per a la cessió anticipada dels terrenys, de 5030,80 m2 i 652,32 m2, 
inclosos en els polígons d'actuació urbanística UA 30 i UA 30 bis, per a destinar-los a vialitat 
mitjançant la construcció d'un nou accés al Turó de Gardeny.  
 
2n. Notificar l'acord als interessats. 
 
3r. Publicar l'acord al Butlletí Oficial de la Província i al web de la Paeria. 

 
 
29.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA MODIFICACIÓ DELS ARTICLES 14, 102, 103 I 104 
DE L'ORDENANÇA MUNICIPAL DE CIVISME I CONVIVÈNCIA DE LA CIUTAT DE LLEIDA 
  
Atès que la modificació dels articles 14, 102, 103 i 104 de l'Ordenança Municipal de Civisme 
i Convivencia de la Ciutat de Lleida es va aprovar inicialment el dia 31 d'octubre  de 2008 
pel Ple de la Corporació. 
 
Atès que seguidament, i de conformitat amb l'establert en la legislació vigent, es va procedir 
a l'obertura d'un termini de 30 dies d'informació pública, als efectes de què, durant el mateix, 
els ciutadans poguessin presentar les al.legacions que consideressin convenients, i que el 
citat termini ha finalitzat el dia 8 de gener de 2009. 
 
Donat que dins del termini esmentat s'han formulat al.legacions per part de: 
 
- Grup Municipal ICV-EUiA 
- Grup Municipal PP 
- Col.lectiu de Dones de Lleida 
- Unió Intercomarcal de CCOO de les Terres de Lleida 
- Candidatura d'Unitat Popular 
 
Vistes i examinades les al.legacions que s'han formulat a aquests efectes i donat que, de 
conformitat amb els informes tècnics que figuren en l'expedient, procedeix estimar l'esmena 
formulada pel Grup Municipal ICV-EUiA, la qual cosa no suposa modificar el text de 
l'Ordenança, i desestimar, en funció dels termes que figuren en els citats informes, la resta 
d'esmenes. 
 
Amb 23 vots a favor del PSC, CiU i PP, 1 vot en contra d'ICV-EUiA i 2 abstencions d'ERC, 
s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la modificació dels articles 14, 102, 103 i 104 de l'Ordenança 
Municipal de Civisme i Convivència de la Ciutat de Lleida, estimant l'al.legació formulada pel 
Grup Municipal ICV-EUiA, i desestimant la resta d'al.legacions. 
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30.- RATIFICACIÓ DE L'ACORD ENTRE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA I ECOEMBALAJES 
ESPAÑA SA PER AL DESENVOLUPAMENT D'UN PLA DE MILLORA DE LA 
CONTENERITZACIÓ PER A LA RECOLLIDA SELECTIVA DE PAPER I CARTRÓ AL 
MUNICIPI 
        
L'Ajuntament de Lleida està adherit al Conveni de col·laboració entre l'Agència de Residus 
de Catalunya i Ecoembalajes España S.A., en endavant ECOEMBES, pel que es regula la 
participació dels ens locals en el sistema integrat de gestió gestionat per ECOEMBES, en 
desenvolupament de la Llei 11/1997, de 24 d'abril, d'envasos i residus d'envasos. 
 
En el desenvolupament d'aquest conveni l'Ajuntament de Lleida està realitzant la recollida 
selectiva monomaterial de paper i cartró, inclosos els envasos de paper i cartró, en tot el 
municipi de Lleida. 
 
El passat 12 de desembre de 2008 l'Ajuntament de Lleida va signar un acord de 
col·laboració amb Ecoembalajes España S.A. per al desenvolupament d'un pla de millora de 
la contenerització per a la recollida selectiva de paper i cartró. 
 
 
Ateses es condicions i compromisos que figuren en aquest acord, atès que s'avalua 
positivament l'acord pels interessos municipals.  
 
Atès l'informe tècnic i la proposta del regidor de Medi Ambient i Horta, per unanimitat 
s'acorda: 
 
Ratificar l'acord subscrit entre l'Ajuntament de Lleida i Ecoembalajes España S.A per al 
desenvolupament d'un pla de millora de la contenerització per a la recollida selectiva de 
paper i cartró al municipi. 

 
 
 
31.- MOCIÓ CONJUNTA DELS GRUPS MUNICIPALS D'ICV-EUiA, PSC, CiU I ERC DE 
PROPOSTA DE DIVERSES ACTUACIONS PER A LA COMMEMORACIÓ DE LA FIGURA 
DEL PRESIDENT FRANCESC MACIÀ, DURANT L'ANY 2009 
  
Vista la moció presentada conjuntament pels grups municipals d'ICV-EUiA, PSC, CiU i ERC, 
per unanimitat s'acorda: 
 
1. L'Ajuntament de Lleida promourà, a partir dels primers mesos de 2009, la confecció d'un 
motiu escultòric dedicat a la persona de Francesc Macià, que serà emplaçada a la Rambla 
lleidatana que en duu el nom abans d'acabar l'any, sufragada, almenys, amb fons públics 
municipals. 
 
2. L'Ajuntament de Lleida es compromet d'organitzar els actes adients, durant l'any 2009, 
per a la commemoració de la figura de Francesc Macià i Llussà i de la seva obra política i 
d'acollir a la ciutat aquelles activitats promogudes per entitats ciutadanes o per altres 
administracions que les hagin establertes amb el criteri d'itinerància geogràfica. 
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3. L'Ajuntament de Lleida obrirà un procés de subscripcions d'aportacions econòmiques a 
totes aquelles entitats  públiques i/o privades (particulars, associacions, col.lectius, etc..) per 
tal de poder contribuir a la iniciativa recollida al punt 1 de la present moció. 
 
 
32.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC RELATIVA AL TRAÇAT DE LA VARIANT 
SUD DE LLEIDA I ALTRES ACORDS COMPLEMENTARIS 
  
Aquesta moció és retirada de l'ordre del dia pel grup proponent. 

 
 
 
33.- MOCIÓ CONJUNTA DE TOTS ELS GRUPS MUNICIPALS  SOBRE ACTUALITZACIÓ 
DEL PLA BÀSIC D'EMERGÈNCIA MUNICIPAL I INCORPORACIÓ DE LES PREVISIONS 
DERIVADES D'ALTRES PLANS D'EMERGÈNCIA 
  
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de moció presentada conjuntament per 
tots els grups municipals: 
 
1.- Actualitzar el vigent Pla Bàsic d'Emergència que disposa l'Ajuntament de Lleida al Decret 
210/1999 en el màxim de tres mesos. 
 
2.- La resta de Plans per riscos especials (INUNCAT, SISMICAT, TRANSCAT i NEUCAT) 
s'aniran elaborant cronològicament en funció de la probabilitat d'afectació de cada risc al 
municipi. 
 
3.- Valorar la conveniència de redactar el pla d'actuació municipal derivat de les previsions 
del Pla especial PLASEQCAT. 
 
34.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS D'ICV-EUIA, PSC I ERC DE PROPOSTA DE 
DIVERSOS ACORDS RELATIUS AL CONFLICTE BÈL·LIC DE LA FRANJA DE GAZA I AL 
PROCÉS DE PAU A L'ORIENT MITJÀ 
  
Vista la moció presentada conjuntament pels grups municipals d'ICV-EUiA, PSC i ERC,  per 
unanimitat s'acorda: 
 
1. Fer una  crida a la Comunitat Internacional, especialment a la Unió Europea, a actuar amb 
més determinació per tal d'aconseguir: 
 
·El cessament immediat de les hostilitats per part de tots els contendents i el compliment de 
la resolució 1860 del Consell de Seguretat de l'ONU, adoptant totes les mesures 
necessàries per a evitar baixes a la població civil.  
 
·Facilitar mesures que permetin el lliure accés de l'Ajuda humanitària i la provisió urgent de 
tots els recursos necessaris per donar suport d'emergència a la població de la Franja de 
Gaza. 
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· Garantir la protecció de la població civil i la satisfacció dels seus drets i necessitats 
fonamentals. 
 
· La creació d'un mecanisme internacional de coordinació i supervisió de l'alto al foc el qual 
garanteixi una vida digna a la població palestina de Gaza i la seguretat a la població 
israeliana. La UE pot contribuir-ne activament a la consecució d'aquest objectiu, reprenent la 
seva Missió d'Observació a Rafah. 
 
· L'inici sense demora del diàleg polític entre totes les parts que possibiliti un acord per a una 
Pau justa i perdurable, basada en les resolucions de les Nacions Unides, conforme al Dret 
Internacional i sota el principi de "Dos Estats per a Dos Pobles". 
 
2. Promoure  a través del Comitè d'Emergència i Acció Humanitària de la Ciutat de Lleida, 
iniciatives de solidaritat de caràcter urgent en favor de les col·lectivitats locals i de la 
població civil de la Franja de Gaza. 
 
3. Fer una crida al Govern de l'Estat espanyol  i de la Generalitat de Catalunya, per tal 
d'obrir les vies polítiques necessàries per a la consecució d'aquests objectius, demanant el 
compliment del Codi de conducta d'exportacions d'armes de la UE. 
 
4. Fer valdre la nostra pròpia veu per tal de promoure un cessament immediat de les 
hostilitats. Donar coneixement d'aquesta resolució al Fons Català de Cooperació al 
Desenvolupament, als grups polítics amb representació al Parlament de Catalunya, a la 
presidència del Govern de la Generalitat, del Govern de l'Estat i al Parlament Europeu. 
 
 
35.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DE CIU, ERC I ICV-EUiA  D'ADHESIÓ ALS 
OBJECTIUS DE LA MANIFESTACIÓ CIUTADANA DEL PROPER 7 DE MARÇ A 
BRUSEL·LES 
  
Vista la moció presentada conjuntament pels grups de CiU, ERC i ICV-EUiA, amb 9 vots a 
favor dels grups municipals de CiU, ERC i ICV-EUiA i 17 vots en contra del PSC i PP, 
s'acorda rebutjar la següent proposta: 
 
1. Adhesió del Ple de la Corporació Municipal als objectius de la manifestació ciutadana que 
recorrerà pels carrers de Burssel·les el proper 7 de març. Objectius que no són altres que 
aconseguir posar el dret de decidir a tenir un Estat propi del poble català en l'agenda 
internacional i en la centralitat del debat polític català, per tal que la nostra classe política es 
comprometi a treballar per a garantir el seu exercici. 
 
2. Comprometre's aquest Ple de l'Ajuntament a fomentar dinàmiques que ajudin a fer 
conèixer internacionalment la reivindicació del dret de decidir a tenir un Estat propi català. 
Impulsant contactes institucionals internacinonals amb autoritats locals d'Europa i del món 
en general. 
 
3. Comunicar aquests acords a l'organització de la manifestació ciutadana a Brussel·les 
Deumil.cat; al Consell Comarcal; a la Diputació provincial; al Parlament i Govern de 
Catalunya. Així com al Parlament i Comissió europees. 
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INTERVENCIONS   
 
Abans de començar el debat i la votació dels punts de l’Ordre del dia, el Sr. alcalde vol que 
consti en acta la felicitació de la corporació en Ple a la tinent d’alcalde Sra. Marta Camps, per 
la seva recent maternitat.  
 
També es fa constar en l’acta del Ple el sentiment de la corporació municipal de Lleida, i la 
manifestació del més sincer condol, a l’Ajuntament de Sant Boi de Llobregat per la pèrdua de 
vides produïda en l’accident del pavelló poliesportiu que va succeir la setmana passada.  
 
 
Núm. 4. Donar compte de la resolució de la DGAL de data 9-12-2008, de nomenament 
provisional del Sr. Enrique Vicente Añaños per ocupar el lloc de treball d’adjunt a la 
Secretaria General  
 
El Sr. alcalde dóna la benvinguda al Sr. Enrique Vicente (present en la sessió) i li desitja tots 
els èxits en aquesta nova etapa professional. Recorda i valora el treball i la qualitat humana 
del seu pare que va ser oficial major de la corporació.  
 
Núm. 9. Aprovació de l‘adhesió de l’Ajuntament de Lleida al Protocol de 
col·laboració per a les gires de circ  
 
La Sra. Rivadulla diu que l’únic dubte que té en relació amb aquest protocol és si quedava 
prou  preservada la clàusula de salvaguarda (que tenim al nostre Ajuntament) per impedir 
que puguin venir a la ciutat circs que tinguin animals salvatges en captivitat. El protocol deixa 
clar que la competència normativa en aquesta qüestió és dels municipis. Demana que el 
departament municipal que hagi de donar les autoritzacions tingui, en cada moment, les 
dades suficients per conèixer la tipologia de cada circ que es vulgui instal·lar a la ciutat, per 
tal de vetllar pel compliment de la normativa municipal.  Valora molt positivament el protocol i 
considera que el circ és una manifestació artística molt arrelada al nostre país; la voluntat de 
fer un circ millor i de més gran qualitat és molt positiva. Diu que el seu vot serà afirmatiu. 
 
La Sra. Parra explica que el protocol preveu que per donar les autoritzacions pertinents als 
circs  cal el vistiplau de la Regidoria de Cultura, per tal de comprovar si està inclòs en la llista 
de circs que compleixen les normatives vigents i les instruccions de bones pràctiques.  
 
 
Núm. 17.Concessió administrativa d’espai d’oci a Gardeny 
 
La Sra. Rivadulla anuncia el seu vot favorable en aquest punt.  Considera que la inclusió en 
el Fons Estatal d’Inversió Local de les obres dels nous accessos farà que la situació dels 
veïns millori molt en relació amb el soroll que fins ara produïen els desplaçaments dels 
usuaris del Gurugú. Espera que aquestes obres es facin amb la màxima rapidesa. Explica 
les inquietuds que es van plantejar en la Comissió Informativa sobre la incidència del curt 
termini de la concessió en la qualitat de les instal·lacions i en les inversions que cal fer. Creu 
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que cal dur a terme la concessió. Les inquietuds es resoldran quan s’aprovi el Pla director de 
Gardeny; aquest Pla delimitarà els espais i haurà de preveure una zona per a l’activitat d’oci 
que permeti també donar un servei d’hoteleria a les persones que treballen en tot el complex 
del turó. Amb totes aquestes prevencions, el vot del seu grup serà favorable. 
 
El Sr. Mitjans diu que el seu grup també hi votarà a favor. En referència amb el model de 
restauració, creu que cal avaluar les dificultats que es poden produir, fent esment a les que 
han tingut els concessionaris del restaurant al costat del castell. Cal preveure que hi hagi tots 
els serveis necessaris per poder dur a terme aquesta activitat. Suposa que la Federació 
d’Hostaleria ha estat informada en el procés d’elaboració del Plec. Creu que el nou accés a 
Gardeny permetrà un nou plantejament d’accessibilitat al turó, cosa que donarà resposta a 
les queixes plantejades pels veïns. Desitja que s’executin les obres amb la màxima rapidesa. 
No creu que l’augment del cànon faci que la licitació quedi deserta, tot i que l’increment és 
important.  Considera important definir el model d’oci; cal preveure altres alternatives a més 
a més de l’oci nocturn que ara concentra l’activitat. Es poden adreçar a col·lectius diferents, 
més minoritaris, que complementin l’oferta general de la ciutat. Reitera la petició de la llista 
de concessions que van demanar fa temps.   
 
El Sr. alcalde diu que li serà facilitada la llista a la qual ha fet esment.  
 
La Sra. Horcajada creu que el contingut del Plec no resol el plantejament de l’oci nocturn 
que volem a la nostra ciutat. Destaca que hi ha un important increment del cànon; suposa 
que s’ha fixat aplicant criteris prou estudiats. Considera que el termini de la concessió (tres 
anys i dos pròrrogues anuals) és molt curt. Tornem a estar en precari. El turó de Gardeny és 
atractiu per a l’oci. Lamenta que encara no tinguem el corresponent Pla director que defineixi 
definitivament els usos de Gardeny. El termini tan curt limita la inversió per part del 
concessionari, per manca de temps per amortitzar-la. No es limita l’explotació al període 
d’estiu, però la limitació de temps fa que no sigui possible fer les inversions per ampliar 
l’oferta d’oci a tot l’any. Explica les millores que es faran en els nous accessos i la previsió 
d’execució de les obres; cal vetllar-ne els terminis de realització. Insisteix en la necessitat de 
fer compatible l’oci amb el descans dels veïns. L’any passat es va millorar i cal continuar 
vetllant perquè aquesta compatibilitat sigui possible. S’abstindran de votar, ja que considera 
que continuem estant a precari; a hores d’ara, ja hauríem de poder fer una concessió de 
característiques diferents.  
 
El Sr. Gavín anuncia que s’abstindran de votar. La seva abstenció serà positiva, fent 
confiança a l’equip de govern. Valora positivament l’oferta d’oci que representa el Gurugú.  
Creu que aquesta valoració és compartida pel sector i per la joventut lleidatana. Una ciutat 
que vulgui ser capital (en tots els sentits) ha de tenir una bona oferta d’oci. La manca 
d’aquests serveis comportaria, a més a més, un gran nombre de desplaçaments del jovent a 
les poblacions del voltant, amb el risc que això suposa des del punt de vista de la circulació 
en hores d’oci nocturnes. Planteja, però, alguns interrogants en algunes de les condicions 
que preveu el Plec. Creu que pot haver-hi una desproporció de les inversions en relació amb 
el temps de la concessió (explica altres concessions recents, amb uns terminis llargs). 
Difícilment l’empresa concessionària podrà, en aquest cas, fer inversions significatives. 
També explica que, fa poc, l’alcalde i l’equip de govern van manifestar que la solució de l’oci 
al Gurugú no tindria continuïtat en el temps i que es plantejarien espais alternatius; tot això 
en funció de l’evolució del PCiTAL que podria qüestionar la compatibilitat d’usos. Ara es veu 
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compatible aquesta convivència, si més no pel termini dels cinc anys de la concessió. Té la 
sensació que no hi ha idees clares respecte al model d’oci; potser no s’han buscat les 
ubicacions alternatives o altres projectes no han evolucionat de manera suficient. Per aquest 
motiu de prudència s’abstindran de votar. Els sembla bé la continuïtat de l’oferta, però cal 
definir de  forma molt més clara l’aposta que fa Lleida en relació amb l’oferta d’oci, per tal 
d’aprofitar tota la potencialitat existent. També creu que té una especial importància fer 
compatible l’oci amb el descans dels veïns i considera que l’experiència del Gurugú no ha 
estat reeixida. Explica les queixes que s’han produït. El Plec intensifica les exigències a 
l’empresa concessionària sobre aquestes qüestions i l’Ajuntament també ha d’assumir totes 
les seves responsabilitats. El segon accés a Gardeny és necessari per molts motius i 
segurament millorarà la situació. Però aquest nou accés no estarà fet aquest estiu. Les 
queixes dels veïns no han desaparegut i durant aquest estiu poden continuar els problemes 
dels anys passats. Demana també que el Govern municipal es prengui molt seriosament 
aquesta qüestió. Confia que el nou accés i les mesures que adopti l’Ajuntament ajudin a 
resoldre els problemes existents.  
 
La Sra. Mínguez agraeix la valoració positiva que han fet els grups sobre l’oferta d’oci a 
Gardeny. També agraeix els vots favorables i les abstencions. No està d’acord en l’exposició 
de motius de l’abstenció del Grup del PP que demanen menys cànon, menys Guàrdia 
Urbana i més anys de concessió. Recorda que en la Comissió Informativa es va explicar el 
Plec. L’oci a Gardeny ha funcionat molt bé els darrers anys. La Guàrdia Urbana ha fet un 
gran esforç per reduir els sorolls del trànsit a la zona per afavorir el descans dels veïns. 
Explica la superfície que es concedirà i diu que s’exclou la part de la piscina. Creu que hi 
haurà concurrència tot i l’augment del cànon. Les despeses previstes per a la Guàrdia 
Urbana tenen caràcter de mínimes. Considera molt important que s’obligui la concessionària 
a disposar de transport públic. En cinc anys es poden fer inversions, especialment si es té en 
consideració que l’anterior concessionària ja ha fet les inversions més importants (que 
revertiran a l’Ajuntament i de les quals en podrà fer ús el nou titular).  Les ofertes que es 
presentin plantejaran els models d’oci possibles. L’Ajuntament ja té una planificació 
important de l’oci per a totes les edats i de diversos tipus ( l’explica). Destaca la importància 
del denominat Plan Zapatero perquè  permetrà fer  el nou accés per la Mariola i, per tant, 
farà disminuir la intensitat de la circulació de vehicles que fan servir l’actual accés a Gardeny. 
Explica que durant l’estiu passat s’ha fet una gran tasca amb els veïns, cosa que ha fet 
disminuir el nombre de queixes com a conseqüència de l’increment dels controls. Defensa 
que la concessió sigui limitada en el temps, ja que el nou Pla director haurà de recollir el pla 
d’usos definitiu del turó. Es proposa que el nou concessionari disposi d’un restaurant – 
cafeteria, que no suposarà una gran inversió; en la valoració del concurs es considerarà com 
 una millora que el servei de cafeteria tingui també caràcter diürn, per tal de donar servei a 
les més de 600 persones que treballen a Gardeny.  
 
La Sra. Horcajada diu que el seu grup no està en contra del cànon fixat ni tampoc de 
l’increment de recursos per a la  Guàrdia Urbana. El que van demanar a la Comissió és una 
explicació del sistema pel qual s’havien fet els càlculs per definir la quantitat que preveu el 
Plec. Van criticar el fet que estem, altre cop, amb una concessió a precari. Això és 
responsabilitat del Govern, ja que encara s’estan definint els usos definitius que preveurà el 
Pla director de Gardeny. Reitera la petició de les explicacions sobre les dades que s’han fet 
servir per fixar el nou cànon. El motiu de l’abstenció ve motivat essencialment per la 
precarietat de la concessió.  
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La Sra. Mínguez recomana a la Sra. Horcajada que visiti l’estat actual del Gurugú per 
valorar que la concessió que es farà no és, en cap cas, una concessió a precari. Comenta 
que es farà una visita a aquestes instal·lacions, on es fan ara les obres al PCiTAL.   
 
El Sr. alcalde explica el model de càlcul que s’ha fet servir per fixar el cànon previst en el 
Plec. Comenta les variables que van fer servir (en l’estudi elaborat amb la regidora i amb el 
gerent d’Economia i Concessions): les facturacions estimades d’empreses del sector, els 
escandalls de costos que representen els lloguers dels espais i la referència de les tarifes 
d’ocupació de via pública. A partir d’aquests paràmetres es va obtenir una xifra estimada. Els 
costos del transport col·lectiu i de la Guàrdia Urbana es podien calcular de  manera més 
directa.  
 
S’aprova amb 17 vots a favor dels grups del PSC. ERC  i ICV-EUiA i 9 abstencions dels 
grups de CiU i PP.  
 
 
Núm. 18. Modificació de tarifes del servei de transport col·lectiu de viatgers de la ciutat 
de Lleida, any 2009  
 
La Sra. Rivadulla explica que el vot serà favorable. S’havia plantejat si en un any de crisi 
com aquest  era procedent congelar les tarifes. Considera que és moderat l’increment 
proposat per a les targetes de transport  (que són les que utilitzen els usuaris  que fan servir 
de manera continuada el transport col·lectiu). També ha considerat la comparació de les 
tarifes amb altres ciutats similars a la nostra i que els augments de tarifes estan molt per sota 
d’allò permès pels organismes de control de preus. Explicita els seus dubtes sobre si cal 
continuar amb les polítiques actuals de gratuïtat generalitzada. La població lleidatana (com 
en la resta d’Europa) tendeix a l’envelliment. Nosaltres tenim unes tarifes molt reduïdes per a 
la gent gran, i aquesta  mesura és oportuna tenint en consideració les pensions mitjanes 
actuals. L’oportunitat d’aquestes mesures pot ser qüestionable quan el grup de pensionistes 
inclou tipologies molt diverses, amb pensions molt més elevades que algunes retribucions de 
persones en actiu (n’explica alguns exemples). Caldrà estudiar l’oportunitat d’una modulació 
en l’aplicació de les tarifes bonificades de l’autobús.   Espera que es continuï incrementant 
l’ús del transport col·lectiu i que es treballi més intensament en l’àmbit de l’àrea 
metropolitana en relació amb la ciutat.    
 
El Sr. Mitjans considera que s’ha canviat un estil de fer les coses. Durant el darrer mandat la 
tarifa normal va pujar un 6% i en els darrers dos anys l’augment ha arribat fins al 17%. Cal 
valorar els increments no en termes absoluts (uns pocs cèntims), sinó tenint en consideració 
els milions de viatges que es fan durant l’any. Pregunta per quin motiu aquest any (en què 
s’han adoptat tantes mesures contra la crisi) no s’ha decidit congelar les tarifes d’autobús. Hi 
ha molts avantatges en les tarifes, però creu que se’n podrien implantar molts més. Explica 
el conjunt de propostes que planteja el seu grup i que són les següents: la creació d’una 
nova targeta per als estudiants universitaris  (que probablement serà possible l’any proper); 
la implantació d’una targeta social que replantegi els paràmetres actuals d’atorgament de 
descomptes; que la T-nostra es pugui donar a totes les persones que cobrin menys del 
SMIP; que s’ampliï el límit màxim de recàrrega de la T-10 i que s’implementin fórmules de 
vals o descomptes lligats al comerç o a la promoció comercial. Explica diversos casos 
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concrets en què es podrien aplicar aquestes mesures. També demana que la renovació de la 
targeta d’estudiant sigui gratuïta, tal  com es va acordar en el Pacte social. Demana que es 
tinguin en consideració totes aquestes propostes abans de prendre les decisions sobre 
tarifes.  
 
La Sra. Horcajada diu que aquest increment de tarifes no s’adapta a la situació econòmica 
actual ni és congruent amb l’actuació que va dur a terme l’equip de govern en anys anteriors. 
Quan a la nostra ciutat només teníem atur tècnic i l’economia anava bé, varem congelar les 
tarifes, ara que la situació actual és de crisi i d’atur  s’apugen les tarifes. Si més no, calia 
congelar les tarifes de les targetes. Ara és un bon moment per cercar nous incentius perquè 
la ciutadania faci servir el transport públic. Demana també ajuts per a les famílies nombroses 
i proposa que s’estudiïn descomptes o incentius que els siguin aplicables. Està d’acord amb 
les propostes fetes pel Grup d’ERC. Votaran en contra de l’augment de tarifes proposat.  
 
La Sra. Obis diu que és cert que l’augment proposat per l’equip de govern no arriba al 
percentatge del 5.4% que autoritza la Comissió de Preus de Catalunya. L’IPC del mes de 
novembre és del 2,4% i l’increment de tarifes d’autobús serà del  4%  o un 3,39%, segons els 
tipus. L’impacte de l’augment de tarifes sobre els usuaris serà inferior per la implantació (el 
mes de setembre passat) del transport gratuït als estudiants amb quatre viatges diaris en 
calendari escolar, mitjançant la targeta T-J. Augmentar el 5,2% el bitllet senzill només serveix 
per cobrir el dèficit creat per la implantació de la targeta T-J. Diu que cal adoptar més 
mesures per fomentar l’ús del transport públic, com a mesura de sostenibilitat. La congelació 
de tarifes seria una bona mesura per fomentar-lo. Molts cops són les famílies més 
necessitades les que fan servir el transport públic. La congelació de tarifes és l’opció més 
justa i correcta, pensant en els usuaris actuals i en els usuaris potencials. Considera que no 
és raonable cap augment de tarifes dels serveis públics en un moment de crisi com l’actual. 
Per aquests motius el seu vot serà en contra. 
 
La Sra. Mínguez vol comentar, en primer lloc, la darrera frase de la intervenció de la Sra. 
Obis, sobre la suposada manca de raonabilitat de l’augment de tarifes de serveis  en 
moments de crisi. Recorda que fa un mes es va aprovar, per unanimitat, augmentar la tarifa 
del servei de taxis en un 5,4%. Considera que la critica que fa el Grup de CiU és populista. El 
bitllet de l’autobús està subvencionat sempre en major o menor mesura; no es paga més del 
50% del cost real del servei. La proposta d’augment de tarifes és inferior a l’increment que 
autoritza la Comissió de Preus de Catalunya, ja que es proposa una puja del 3,3 %. Destaca 
la gran importància que tenen els col·lectius que fan servir el servei d’autobús de forma 
gratuïta: els estudiants i els jubilats amb rendes baixes. Aproximadament el 10% dels 
viatgers utilitzen el servei de forma gratuïta. L’Ajuntament fa una aposta important per a l’ús 
del transport públic. Qualifica d’èxit la posada en funcionament de la targeta gratuïta per als 
estudiants i també creu molt important que el 90% dels estudiants que han fet servir la 
targeta gratuïta renoven l’abonament quan compleixen els 16 anys. El nou servei de la T-J 
afavoreix els usuaris habituals i, al mateix temps, compleix un objectiu social, ja que la 
repercussió de les tarifes és sempre superior per als usuaris esporàdics i menor per als 
usuaris habituals. Els col·lectius de jubilats tenen un menor impacte sobre les seves tarifes. 
Explica la comparativa de tarifes amb altres ciutats similars a la nostra; el bitllet d’autobús a 
Lleida és el més barat de Catalunya i segurament el més barat de l’Estat espanyol, amb 
diferències de fins a 35 cèntims per viatge. Valora positivament les propostes fetes pel Grup 
d’ERC, però diu també que no es pot improvisar en la implantació de nous títols. Creu que 
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ara es recull la diversitat dels col·lectius i els diversos perfils d’usuari del transport públic (ho 
explica). La integració a l’ATM obre un nou ventall de possibilitats. Alguna de les propostes 
d’ERC ja estan incloses en el Pacte social per a la ciutadania, per la qual cosa 
s’implementaran en el calendari fixat. Creu que el servei de transport públic a Lleida 
funciona, que compleixi els seus objectius socials de forma quantitativa i qualitativa. Recorda 
que s’ha renovat la flota d’autobusos, s’ha fet una gran inversió en el sistema de targetes i 
s’han incrementat les línies i els reforços. Tenim 76.000 targetes emeses l’any 2008 i el 10% 
dels viatgers usen el servei de forma gratuïta. També destaca l’augment de viatgers durant 
l’any 2008, que ha estat del 6,5% i l’augment de quilòmetres que va ser del 8%.  
 
La Sra. Rivadulla creu evident que la ciutat de Lleida ha fet, des de fa molts anys, un esforç 
important en favor del transport col·lectiu. Totes les mesures adoptades han suposat un 
increment dels usuaris. El factor més important que fa que els ciutadans facin servir el 
transport públic és l’eficiència del servei i, a més, que  serveixi per moure’s per la ciutat; això 
és molt més important que l’increment d’alguns cèntims. El sistema ha de servir per donar 
servei a la gent de qualsevol barri, si és útil. L’augment de tarifes proposat no farà que els 
ciutadans facin menys ús de l’autobús. Aquest dependrà de la utilitat del transport. Caldrà fer 
enquestes sobre la satisfacció de servei i sobre el temps que costa fer els diversos trasllats 
entre barris i altres zones de la ciutat. Cal millorar el servei de forma permanent. Recomana 
que en la propera renovació de la flota es comencin a comprar autobusos nets.  
 
El Sr. alcalde diu, sobre la darrera qüestió, que la concessionària disposa de tecnologia per 
implementar aquests canvis. 
 
El Sr. Mitjans diu que els mateixos arguments que ha fet servir la Sra. Mínguez per justificar 
l’augment de tarifes hauria servit també per justificar la congelació. ERC està d’acord amb 
l’esforç fet per implementar la targeta gratuïta i felicita l’equip de govern  per això. Cal que 
molta més gent agafi l’autobús i, com més s’ampliï el ventall de serveis de cada targeta hi 
haurà més usuaris. Els ciutadans fan servir els serveis que necessiten i l’Administració ha de 
vetllar perquè els serveis públics s’adaptin a les necessitats i al poder econòmic dels 
ciutadans. Pel que fa a les comparacions de tarifes esmenta alguns exemples en què la 
targeta multiviatge ordinària o altres targetes són més barates que a Lleida. Reitera la seva 
posició sobre la conveniència de congelar tarifes i manté el vot negatiu.    
 
La Sra. Horcajada està d’acord a valorar el bon funcionament del servei d’autobusos. 
Malgrat això sempre és millorable quant a freqüències, itineraris i descomptes per a 
determinats col·lectius.  Reitera la petició de resposta sobre les previsions de bonificacions 
per a les famílies nombroses. Sobre la comparació de tarifes, creu que també cal tenir en 
consideració que a Lleida els sous són més baixos. Hi insisteix,  diu que aquest any era 
procedent congelar les tarifes.  
 
La Sra. Obis explica que hi ha ciutats com Saragossa on el bitllet senzill és més barat que a 
 Lleida. També creu important destacar, en relació amb el que s’ha comentat de les tarifes 
del taxi, que l’impacte que té el combustible sobre el cost del servei és molt més elevat que 
en el cas de l’autobús. L’impacte social  d’ambdós mitjans de transport és també força 
diferent.  
 
La Sra. Mínguez insisteix en el fet de l’aprovació unànime d’un increment de tarifes (les del 
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taxi) en un moment de crisi. Explica el càlcul de l’IPC del transport que té en consideració 
variables diverses (les concreta amb detall). En funció d’aquestes variables s’aplica una 
fórmula polinòmica de la qual s’extreu l’IPC específic, que no és comparable amb l’IPC 
general. Ara es proposa aplicar un increment inferior a l’IPC autoritzat per la Comissió de 
preus aplicant, a més, tarifes socials per a diversos col·lectius. Diu que per a les famílies 
nombroses hi ha altres bonificacions fiscals en taxes i en impostos. En relació amb els sous 
no creu que hagin de ser més baixos, especialment en tot el que fa referència a treballadors 
públics. Comenta una recent notícia que deia que Lleida és esmentada com a exemple de 
ciutat que no aplica increments d’impostos (llegeix part de la notícia, relativa a l’IBI). Els 
mitjans de comunicació reflecteixen els esforços que estem fent per aplicar mesures en favor 
de la gent, polítiques actives per superar la crisi i per fomentar la creació d’ocupació. No 
considera ajustat  dir que abans es congelaven les tarifes cada dos anys, es tractava 
d’aplicar els efectes de l’arrodoniment de tarifes seguint criteris de bones pràctiques. Cal 
conèixer i valorar el sistema tarifari que tenim. El viatger habitual de l’autobús té un gran 
ventall de possibilitats i a Lleida el transbordament és gratuït (cosa que  altres ciutats no  
tenen).  
 
El Sr. alcalde diu que hi ha hagut silencis en aquest debat (per part de l’oposició de la dreta) 
sobre el fet que les tarifes del transport públic de Lleida no són cares. Som la ciutat de 
Catalunya on més ha crescut el transport públic; estem apostant per la fidelització. Està 
d’acord amb la Sra. Rivadulla que cal fer un debat sobre el progrés del transport: si cal 
continuar amb polítiques de  gratuïtat lineal per a col·lectius o si cal aplicar correctors en 
funció de la renda. És un debat seriós que afecta el transport i molts altres serveis públics. 
Creu també que cal analitzar les propostes fetes pel Grup d’ERC, cosa que es farà en l’àmbit 
del Pacte social per a la ciutadania. Explica les gestions que s’estan fent per a l’aplicació de 
la targeta per a universitaris i FP.  
 
 
S’aprova amb 15 vots a favor dels grups del PSC i ICV-EUiA i 11 en contra  dels grups de 
CiU,  PP i ERC.  
 
 
Núm. 19. Aprovació del Pla integral d’intervencions sobre el treball sexual a Lleida i 
aprovació definitiva de la modificació dels articles 14, 102, 103 i 104 de l’Ordenança 
municipal de civisme i convivència de la ciutat de Lleida (debat conjunt) 
 
La Sra. Rivadulla anuncia que s’abstindrà de votar en la proposta referida al Pla. Creu que 
s’ha presentat en aquesta sessió per un criteri d’oportunitat política, lligat a les sancions que 
preveurà la modificació de l’Ordenança de civisme. No creu que el document que es votarà 
sigui realment un pla integral; no s’han tingut en consideració aspectes molt importants. El 
Pla afecta  persones molt vulnerables, majoritàriament dones que pateixen les 
conseqüències d’un treball on generalment no es respecta gens la seva dignitat com a 
persones. Caldrà millorar el Pla i valorar com es va aplicant i desenvolupant. Manquen dades 
tan importants com el perfil de les persones que es dediquen al treball sexual, el seu 
nombre, la ubicació del treball, la situació familiar, la motivació, les expectatives de futur i les 
demandes concretes del col·lectiu. L’oposició ha demanat moltes vegades que s’agilitessin 
els treballs; si no tenim totes les dades, el treball no és complet. Però, ja que el Govern vol 
sancionar, es vol aprovar el Pla de forma immediata. El document reflecteix que moltes 
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actuacions “estan en curs”; el Pla hauria d’indicar punts d’informació, telèfons de consulta, 
plans específics d’atenció, etc. Moltes d’aquestes mesures es plantegen en un horitzó de 
l’any 2010 i, fins i tot, del 2012. No es parla de les dones captives de les xarxes de 
prostitució en la part d’atenció en què podem tenir competències. No s’aprofundeix prou en 
la qualitat d’immigrants de la major part de les dones afectades. Cal assessoria jurídica per a 
les persones en situació irregular i informar-les que poden obtenir el permís de residència si 
denuncien la xarxa de prostitució en què estan inserides. Aquestes dones també són objecte 
de violència masclista i estan en situacions econòmiques especialment precàries. Cal fer un 
debat franc: la nostra societat ha de deixar de ser una societat de menors d’edat, sense 
fariseismes. A la nostra ciutat hi ha moltes persones que utilitzen aquests serveis i que 
demanen que no  siguin al carrer. Creu que aquest Pla requereix persones formades i cal 
quantificar-ne el  nombre. Cal especificar els recursos assignats i quants habitatges estan a 
disposició del programa. Considera que el Pla, de moment, no constitueix  una alternativa 
per a les dones que fan treballs sexuals i no pot ser suficient per donar via lliure a uns 
processos sancionadors com els que es volen fer amb la modificació de l’Ordenança.  
 
 
 
La Sra. Bergés considera lògic fer el debat conjunt dels dos punts de l’ordre del dia, atenent 
la relació directa que tenen. Recorda que el seu grup es va abstenir en la votació de la 
modificació de l’Ordenança, posant com a condició l’aprovació del Pla integral. Esperava un 
document una mica més treballat (especialment pel que fa als antecedents). Es remet als 
arguments que va manifestar en el Ple del passat octubre. Reitera la complexitat de la 
qüestió i creu que és evident que des de l’Ajuntament no podrem resoldre tots els problemes 
que planteja. Cal diferenciar clarament les actuacions amb relació a les persones que 
exerceixen aquest treball de manera voluntària i les que ho fan de manera coactiva. 
Considera, però, que el Pla hauria d’estar més treballat (llegeix la part de la introducció que  
posa de manifest que encara no sabem quina és la  situació real a la nostra ciutat). Manquen 
també dades sobre el marc normatiu aplicable i quin ha estat el resultat de l’aplicació de les 
ordenances municipals que han regulat aquesta qüestió. L’escenari és complicat. El Pla està 
mancat d’informació i de treballs comparatius. Les actuacions estan  temporalitzades i caldrà 
fer el seguiment corresponent en el si de les comissions informatives.  Caldrà avaluar si els 
mecanismes i les eines que fem servir són útils. Recorda el procés d’aprovació de 
l’Ordenança de civisme i convivència, al final del mandat passat, que va costar molt treball i 
un gran esforç per part de tothom. El resultat va ser una ordenança aprovada per unanimitat. 
En matèria de convivència i civisme cal intentar assolir la unanimitat, fet que no es produirà 
avui en la modificació. Considera que les actuacions de la Guàrdia Urbana s’han de produir 
si hi ha alguna altra causa que no sigui exclusivament el fet d’estar al carrer. Aquesta 
modificació només es pot justificar per actuar en casos puntuals i si l’Ordenança actual no 
dóna la cobertura legal necessària. Anuncia que el seu grup s’abstindrà de votar en els dos 
punts de l’Ordre del dia. En aquest segon punt, i amb relació a les al·legacions presentades, 
 creu que el debat potser no ha estat prou intens, tot i la complexitat. Donen un vot de 
confiança, durant un any com a mínim, per veure si realment era necessària la modificació. 
Després caldrà fer una nova valoració i, si cal,  tornar a modificar l’Ordenança. Amb relació al 
Pla intentaran pressionar perquè es facin les actuacions previstes i perquè es faci una anàlisi 
global acurada.  
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El Sr. Zapater recorda que en el Ple en què es va aprovar inicialment la modificació de 
l’Ordenança, el seu grup es va abstenir de votar. Aquesta abstenció estava motivada per la 
presentació d’una esmena que proposava la creació d’un servei d’atenció i mediació que 
coordinés totes les actuacions vers  les persones que es dediquessin a l’activitat sexual. 
L’equip de govern ha incorporat aquesta esmena. Per aquest motiu  votaran favorablement 
el Pla integral  i  la modificació de l’Ordenança.  
 
 
La Sra. Bertràn diu que el seu grup està completament d’acord amb la necessitat d’aprovar 
un Pla integral; és un instrument necessari per començar a abordar tota la problemàtica que 
hi ha al voltant del col·lectiu de persones que exerceix el treball sexual. Està d’acord amb la 
creació d’una comissió de treball en la qual participin diversos agents locals; això permetrà 
tractar les qüestions des de diversos àmbits. Però no tenen clar que hi hagi els recursos 
suficients per portar a terme les actuacions previstes al Pla (no consten al document). Creu 
important que es tingui en especial consideració les persones que exerceixen el treball 
sexual a la via pública (fet que genera un seguit d’inseguretats i de mancances). Creu que és 
contradictori que, per una part, es multi l’exercici del treball sexual a la via pública (amb la 
modificació de l’Ordenança) i que, per altra part, no s’exigeixi que per ser beneficiari del Pla 
s’abandoni la via pública com a lloc on es presta aquest treball. Reitera que no és clar si es 
disposen de recursos per desenvolupar el Pla integral. Per aquest motiu s’abstindran de 
votar en aquest punt. Demana que es faci un seguiment acurat del compliment dels objectius 
previstos en el Pla, dins els terminis fixats. També demana que es faciliti informació 
permanent sobre aquests extrems.  
 
La Sra. Ball agraeix els posicionaments positius i també les abstencions anunciades. Diu 
que aquest Pla neix com  una eina per donar resposta, des de l’Ajuntament, a la realitat de la 
prostitució. És una realitat molt complexa i que supera, de molt,  les competències 
municipals. Explica que és un projecte de ciutat, on s’ha donat la coordinació entre diferents 
administracions i entitats. El nostre Ajuntament fa més de 10 anys que col·labora amb 
entitats que treballen amb persones que exerceixen la prostitució. El Pla no va adreçat 
només a les persones que exerceixen treballs sexuals a la via pública, sinó a totes les 
persones que exerceixen la prostitució i la volen abandonar. Es posaran els mitjans 
necessaris perquè puguin abandonar aquesta pràctica. Cal valorar, en aquest moment, quins 
són el béns jurídics que pretenem protegir. En aquest cas es vol protegir el dret fonamental 
de la persona a viure amb dignitat i amb llibertat. També es protegeix el dret a l’exercici de la 
llibertat sexual. En tercer lloc cal també tenir cura del dret a la llibertat de les persones que 
viuen a la ciutat i es veuen afectades per l’exercici de la prostitució. Són tres béns que cal 
tenir en consideració de forma conjunta. El pla preveu una comissió de seguiment i els 
terminis d’execució. Hi haurà sis punts d’informació (els detalla). Es treballarà la 
sensibilització i la prevenció en matèria de salut; el respecte a la llibertat de les persones i la 
desmitificació del sexe i de les relacions sexuals entre els joves. Hi haurà recursos associats 
al Pla. Es dobla l’aportació de l’Associació anti-SIDA (com a entitat especialitzada i com a 
punt d’informació). Es faran servir els recursos de l’IMO perquè aquestes persones puguin 
accedir a la formació. També hi ha recursos per a l’estudi que estarà finalitzat al mes de 
març. Aquest estudi facilitarà més dades i potser farà necessari modificar alguna part del Pla; 
però la manca d’aquest estudi no ha estat cap obstacle perquè es comenci a actuar de forma 
immediata amb les persones que volen abandonar la prostitució.  Recomana la lectura d’un 
article de Clarissa Guerra que parla de la UE davant el fet de la prostitució i que conclou que 
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la pobresa és el major dels proxenetes.  
 
La Sra. Rivadulla manifesta que troba molt positiva la participació del tercer sector en el 
desenvolupament del Pla; malgrat això no creu que els punts d’informació per a les persones 
que volen abandonar el treball sexual hagin  d’estar ubicats en una associació com és l’Anti-
SIDA. No totes les persones que es dediquen a la prostitució estan afectades per la  SIDA. 
Valora molt positivament l’activitat d’aquesta associació, però creu que la informació ha 
d’estar canalitzada per entitats públiques. Les entitats privades hi poden col·laborar, però la 
direcció del Pla ha d’estar en mans dels nostres Serveis Personals. Cal dotar-los de mitjans. 
Insisteix  que aquest Pla no és una alternativa per a les dones que volen deixar la via 
pública. Creu que el Govern ha prioritzat protegir l’impacte en la comunitat sobre la protecció 
a les persones que estan en una situació del vulnerabilitat. En relació amb els mitjans  que 
disposa el Pla, pregunta si estem en condicions de garantir habitatge i treball alternatiu a les 
persones que volen abandonar la via pública. No s’ha fet un estudi de mercat per avaluar els 
treballs alternatius que podem oferir. Tenim molta feina per fer i l’abstenció és un vot de 
confiança. Cal ser generosos i evitar que, passat el temps, ens trobem que només 
sobrevisqui la modificació de l’Ordenança.   
 
La Sra. Bergés demana que l’aplicació de l’Ordenança modificada es faci en clau de regular 
l’ús de l’espai públic (no de l’activitat del treball sexual, de forma estricta). Correm el risc 
d’ubicar aquesta activitat als afores de la ciutat, creant més perill per a les persones. El 
problema el continuarem tenint, en un lloc o en un altre. Demana que es prevegi de forma 
expressa en el Pla els treballs d’avaluació de les mesures que  conté. Creu positiu que hi 
hagi alternatives en els punts d’informació, atès que les persones que la necessiten s’hi 
poden trobar més còmodes en  un o en un altre lloc. Insisteix que faran un seguiment acurat 
de l’aplicació de l’Ordenança (per tal d’avaluar la seva adequació) i del desenvolupament del 
Pla.   
 
La Sra. Bertrán insisteix que la necessitat de treballar de forma especial en relació amb les 
persones que treballen a la via pública ve motivada, essencialment, perquè es tracta del 
col·lectiu més vulnerable; el Pla així ho preveu. Reitera la pregunta sobre la possible 
contradicció entre la modificació de l’Ordenança i l’aplicació del Pla vers les persones que 
abandonen la via pública, però no el treball sexual. Pregunta quins recursos es destinaran 
per garantir un mínim d’ingressos a les persones que comencen un procés de formació 
laboral per deixar la prostitució. També reitera que el vot a la modificació de l’Ordenança 
serà positiu, recordant que l’any passat ja van demanar actuacions de l’Ajuntament en 
aquest sentit.  
 
La Sra. Mestres agraeix els vots favorables a la modificació de l’Ordenança de civisme i 
convivència. Hauria volgut obtenir un vot unànime, tot i que valora positivament les 
abstencions. Explica la complexitat que ha comportat la reflexió prèvia a la modificació de 
l’Ordenança. El punt de debat va ser regular únicament l’aspecte de la convivència als 
nostres carrers i a les nostres places; no s’ha volgut regular el civisme d’aquesta activitat. Es 
van estudiar les experiències d’altres ajuntaments que havien regulat aquesta qüestió. 
Explica el cas de Barcelona. L’Ajuntament de Lleida tenia el compromís d’elaborar un Pla 
que donés alternatives, possibles solucions, al que ara estem regulant jurídicament. El Pla, el 
tenim ara sobre la taula i això cal que sigui reconegut.  És un pla de sortida, una eina de 
treball. El Pla és millorable, caldrà avaluar-lo. La problemàtica als carrers, la teníem des de 
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fa molt de temps. Hi havia problemes de convivència amb els pares de menors, 
especialment en zones escolars; hi havia també  problemes d’aldarulls. Cal fer coincidir el 
dret de les dones que fan aquests treballs i el dret dels ciutadans en general: no és fàcil 
trobar aquesta coincidència. Destaca la càrrega social de la problemàtica del col·lectiu de la 
prostitució. Cal considerar sempre que els carrers i places són de tothom, ningú té el dret 
d’ús exclusiu. Diu que s’ha interpretat que la modificació de l’Ordenança es concentrava en 
l’aplicació d’un procediment sancionador inflexible i això no és així. Primer es farà 
l’advertiment corresponent i s’oferiran els recursos previstos en el Pla integral. També és 
important destacar que no només està prevista una possible sanció a les dones que es 
prostitueixin, sinó també a les persones que fan demanda d’aquests serveis o actes sexuals 
a la via pública. Qui no té recursos no pagarà les multes. Creu especialment important 
destacar que ara hi ha un Pla integral, fet que fins ara no s’havia donat. Hem estat valents i 
proposem respostes determinades, no simplement amagar els problemes; en aquest 
moment hi ha tres persones ingressades per haver estat objecte d’agressions. Caldrà ser 
valent i fer l’evolució del procés que ara comença.  
 
El Sr. alcalde agraeix la bona feina en aquest Pla i l’actitud constructiva de tots els grups 
municipals. En un tema tan complex com aquest, totes les aportacions són vàlides i 
positives. Manifesta que els plans estan sempre en l’àmbit de la intenció; podríem tenir un 
magnífic document, però sempre ens mouríem en l’àmbit de les intencions. La feina dels 
Serveis Personals municipals, de l’IMO i de la Guàrdia Urbana es mou en l’àmbit de les 
accions. Cal unir les dues idees,  però és més important una petita acció que una gran 
intenció. Cal afegir, al Pla, el treball dels 250 treballadors socials de l’Ajuntament, els 218 
guàrdies i els educadors municipals. Cal ser al carrer treballant. L’Ajuntament pretén no 
deixar fer a la via pública una activitat denigrant per a la dona: aquest és l’objectiu de la 
modificació de l’Ordenança. No podem entrar a regular una activitat en l’àmbit privat que no 
està penada per la llei. Podem fer pedagogia a favor de la dignitat de la dona. El Pla, els 
nostres treballadors socials, la pedagogia i la nostra Guàrdia Urbana són eines; l’experiència 
dirà si podem eradicar una activitat que afecta especialment les dones  en situació de risc, 
d’exclusió i amb problemes socials de diversos tipus. Reitera l’agraïment pel treball de tota la 
corporació; creu que en aquest debat tots hem estat treballant per a la dignitat de la dona.  
 
El Pla integral s’aprova amb 17 vots a favor dels grups del PSC i PP i 9 abstencions dels 
grups de CiU, ERC i ICV-EUiA. 
 
La modificació de l’Ordenança s’aprova amb 23 vots a favor dels grups del PSC, CiU i PP, 1 
vot en contra del Grup d’ICV-EUiA i 2 abstencions del Grup d’ERC.  
 
 
Núm. 31. Moció conjunta dels grups municipals d’ICV-EUiA, PSC, CiU i ERC de 
proposta de diverses actuacions per a la commemoració de la figura del president 
Francesc Macià, durant l’any 2009  
 
 
El Sr. Zapater diu que el seu grup també se suma a la celebració de l’any Macià i per això hi 
votaran a favor. Vol, però, fer constar el respecte que tenen pels personatges històrics 
importants de la història de Catalunya i de la història d’Espanya. Per això se sumen 
positivament. En la mateixa línia demana que sempre es tingui el mateix respecte a tots els 
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personatges de la nostra història.  
 
 
Núm. 34. Moció dels grups municipals d’ICV-EUiA, PSC i ERC de proposta de diversos 
acords relatius al conflicte bèl·lic de la franja de Gaza i al procés de pau a l’Orient 
mitjà.  
 
El Sr. Mitjans anuncia que votaran a favor de la moció; avui que és el “Dia de la pau” és 
especialment significatiu prendre un acord com aquest. No vol entrar en altres 
disquisicions polítiques en favor de la defensa de la pau. 
 
El Sr. Zapater vol afegir que estan molt més d’acord en la part dispositiva de la moció que 
en la part introductòria de la proposta; creu que els dos punts primers de la introducció estan 
redactats d’una forma quasi “tendenciosa”, s’afavoreix una de les dues parts. Ja que allò que 
es vota és la part dispositiva, hi estan d’acord. Defensa que la pau sigui per part de tots: 
estan en contra del terrorisme vingui d’allà on vingui. Demana la defensa de la pau per a 
tothom. 
 
El Sr. Guallar també vol fer esment que avui és el “Dia de la pau” i aquesta moció parla de 
la pau. Creu que l’exposició de motius no és tendenciosa, però troba a faltar que quedi clar 
que Hamàs fa terrorisme. Fa referència a la frase de Ghandi que no hi ha cap camí cap a la 
pau: la pau és el camí. Celebra aquest acord i que s’hagi pogut arribar a un consens. Explica 
que aquest conflicte arrenca dels anys vint (fa un breu resum dels trets més rellevants). Creu 
que tots plegats estem d’acord que és necessari que imperin el seny i la  cordura. Considera 
que els europeus estem cridats a ser uns agents proactius de la cerca d’aquesta pau. Hi 
votaran a favor i agraeix la voluntat de consens que ha propiciat aquesta moció.  
 
La Sra. Mínguez explica el procés de consens de la moció i agraeix la voluntat de transacció 
de la Sra. Rivadulla, que va ser la primera ponent. Tots estem a favor de la pau. El text 
abasta diferents opinions polítiques sobre el tema. Es denuncien els fets, ens alerta de la 
gran crisi humanitària que es pot donar al món. Es demana la necessitat del diàleg polític per 
arribar a una pau justa i que sigui perdurable. També preveu accions de cooperació i ajuda 
humanitària. Creu que es mereix el suport dels grups. 
 
La Sra. Rivadulla agraeix molt sincerament a tots els grups el vot favorable. Aquesta no és 
la moció d’ICV on s’expressava el posicionament del grup sobre el conflicte. Malgrat això 
valora molt positivament la transacció proposada pel grup socialista que després ha estat 
avalada per la resta de grups. Si més no, l’Ajuntament es posicionarà clarament sobre la 
necessitat de l’ajuda humanitària que requereix Palestina, sobre el compromís de destinar 
part del 0,7% a activitats a fer a la ciutat de Gaza i ens posicionem demanant el compliment 
del codi de conducta de la UE sobre la venda d’armes (explica amb detall la problemàtica 
d’aquest incompliment). Avui no vol expressar el seu posicionament sobre el conflicte palestí: 
aquest no és el moment. Es felicita per l’acord unànime en favor de l’ajuda humanitària.  
 
S’aprova per unanimitat.  
 
 
Núm. 35.  Moció dels grups municipals de CiU, ERC i ICV-EUiA d’adhesió als objectius 
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de la manifestació ciutadana del proper 7 de març a Brussel·les  
 
 
La Sra. Rivadulla  saluda el Sr. Andratx Badia, present a la sala, un dels impulsors de la 
proposta. Diu que per a les persones que vàrem lluitar per la democràcia, el dret a 
l’autodeterminació és un dret bàsic dels pobles. Forma part dels principis democràtics pels 
quals molta gent va perdre la llibertat o la vida. Hem de construir una Catalunya que cada 
cop respongui més als interessos i als anhels dels catalans. Explica l’evolució que ens ha 
dut, des de l’adveniment de la democràcia, a l’actual Estat de les autonomies. Hi ha una part 
de la població que creu que, en aquesta matèria, cal fer una reforma profunda. A Catalunya 
tenim persones autonomistes, federalistes, independentistes,  etc.  Catalunya és plural. En 
aquest moment, una part de la societat civil està preparant una marxa a Brussel·les per 
plantejar, en el si de la UE, allò que desitgen per a Catalunya. Diu també que a ICV hi ha 
persones que són federalistes i altres independentistes (tot i que la primera és majoritària). 
Vol defensar el dret que tenen els pobles a autodeterminar-se. En el moment del debat sobre 
aquesta qüestió tots ens haurem de posicionar en referència al model d’Estat que volem; un 
model en què tothom se sent còmode i confortable, amb la plenitud de drets i deures de les 
persones i dels territoris.  
 
El Sr. Mitjans  diu que ERC és molt sensible a la qüestió que ara es debat. El motiu de la 
presentació de la moció és que no es tracta d’una proposta política o dels partits, sinó que és 
una proposta d’iniciativa de caire social, que prové de la societat civil. Es demana que les 
institucions i els partits donin suport a una iniciativa social. Es tracta d’una manifestació de 
caire festiu i reivindicatiu. Demana el vot positiu de l’equip de govern i es remet, com a 
exemple de voluntat de consens, a la moció aprovada en el punt anterior. Ningú ha de tenir 
por a la democràcia. Recorda una cita del president Macià, en la qual manifestava que per 
defensar  Catalunya només ens tenim a nosaltres mateixos.  
 
El Sr. Zapater diu que aquesta moció és força diferent a les anteriors i el sentit de vot també 
ho serà. Manifesta que l’estat de dret, en què es fonamenta la nostra societat, està centrat 
en la Constitució, consensuada democràticament l’any 1978. Aquesta Constitució,  garant de 
les llibertats i dels mitjans d’acció política, estableix en l’article 2 la indissoluble unitat  de 
l’Estat. Tota acció que vingui a propiciar l’autodeterminació de les regions o nacionalitats que 
la integren és, de facto, una reivindicació anticonstitucional. Per aquest motiu, i com que 
aquesta reivindicació no pot quedar integrada en els paràmetres del nostre ordenament 
jurídic, el grup del PP no hi pot donar suport. Destaca i explica el gran nivell d’autogovern 
que  Catalunya té en l’actualitat, el més alt en la història i dels més alts del món. El grup del 
PP creu legítims els reptes i les aspiracions de la nostra comunitat autònoma per assolir el 
màxim de competències, sempre respectant la legalitat democràtica.  
 
El Sr. Gavín manifesta que està content de poder participar en aquesta iniciativa. 
Comparteix les manifestacions de la Sra. Rivadulla i del Sr. Mitjans. Catalunya és una nació 
sense estat que ha reivindicat en molts moments el seu dret a existir. Hem passat per unes 
etapes molt difícils, de submissió i d’impediment real per exercir les aspiracions col·lectives. 
Per això és prou important aquest debat. Vol també posar l’accent en el fet que aquesta 
iniciativa sorgeix de la societat civil; és una iniciativa transversal, oberta, que arrela en la 
ciutadania de  peu i busca el suport de les formacions polítiques. La iniciativa es planteja un 
objectiu molt ambiciós com és mobilitzar una quantitat important de persones per defensar 
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un dret reconegut per l’ONU l’any 1.948 com ho és el dret a l’autodeterminació dels pobles. 
Per aquest motiu demana que el grup del PSC i del PP s’afegeixin a la moció. Molta gent ha 
lluitat, durant molt temps, per aconseguir la democràcia i la llibertat: per poder defensar les 
idees i els pensaments i per poder expressar-les en llibertat. Catalunya pot ser un model de 
defensa del dret a decidir. Aquest dret és el repte de la nova societat democràtica, és un 
clam de la ciutadania. Ara, que tenim democràcia, se’ns planteja el repte de com aconseguir 
que la ciutadania hi participi. Creu que avui estem fracassant en aquest objectiu. El dret a 
decidir és el nou repte i no ha de fer por a ningú. L’expressió de les idees de forma pacífica i 
democràtica no ha de fer por. És un repte de futur per a 
 tots aquells que creiem en la democràcia.  
 
El Sr. Yuguero saluda també el Sr. Badia, com a impulsor d’aquesta iniciativa i agreix la 
seva presència al Ple. Està sorprès pel posicionament del grup d’ICV-EUiA en una moció 
que promou l’autodeterminació i l’Estat propi català. Des del PSC no poden acceptar la 
moció pels motius que explica a continuació. L’objectiu de la moció és promoure 
l’autodeterminació i un Estat propi català, la qual cosa no és l’objectiu del PSC, un partit que 
es deu als seus votants que són els que fan possible que avui hi hagi 15 regidors socialistes 
a la Paeria. Treballaran pels objectius que en aquest moment té la majoria de la societat civil 
lleidatana i catalana: la justícia social i la igualtat d’oportunitats. No els fa por la democràcia, 
un sistema que els socialistes van reclamar aferrissadament durant el franquisme. Diu que 
Catalunya ha millorat moltíssim en els anys que té d’autogovern: podem arribar a tenir més 
possibilitats, però en el marc d’un estat federal, no en el d’un estat propi. No creu que una de 
les maneres de demostrar que Catalunya té més pes en el context internacional sigui fer una 
manifestació a Brussel·les. Ens han de conèixer per la nostra investigació, per la capacitat 
agroalimentària, per la cohesió i la bona convivència o com a destinació turística. El respecte 
i la convivència democràtica l’estem demostrant dia a dia. Els lleidatans i els catalans som 
europeistes convençuts, vàrem donar suport a la Constitució europea i a Catalunya tenim la 
Secretaria de la Unió Euromediterrània (la qual cosa és una fita històrica). Hi votaran en 
contra perquè el contingut de la moció no és una prioritat del PSC; continuaran treballant per 
 l’autogovern  per aconseguir un Estat federal.  
 
La Sra. Rivadulla considera que el Sr. Yuguero s’ha equivocat quan ha fet al·lusió al 
posicionament d’ICV-EUiA: en tenia prou amb explicar la posició del PSC sense entrar a 
valorar el motiu pel qual un altre grup vota o no vota una moció. El dret a decidir significa 
exactament això: que tenim dret a decidir. ICV defensa aquest dret. No som 
independentistes, som federalistes, però creiem que els ciutadans (com els que han 
promogut la moció) tenen el dret a fer les mobilitzacions que considerin oportunes. Està 
disposada a defensar que els altres (en aquest cas un moviment social)  puguin defensar allò 
en què creuen.  
 
El Sr. Mitjans diu que si els ciutadans no tinguessin dret a decidir no hi hauria 15 regidors 
socialistes al Ple (ni cap representat  de cap altre partit). Creu que l’argumentació del Sr. 
Yuguero és una excusa. No hi ha hagut sorpreses en els posicionaments dels grups. Diu que 
si li fessin triar entre constitució i democràcia, sempre triaria la democràcia (responent a la 
intervenció del Sr. Zapater).  En democràcia es poden fer constitucions i estats, sense 
democràcia no. 
 
El Sr. Zapater diu que la lluita per la llibertat ha estat sempre una constant de la persona al 
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llarg de la història, especialment en els darrers segles. Ara tenim una constitució i no cal 
repetir processos històrics que van tenir conseqüències molt greus. El PP està d’acord que 
cadascú pugui defensar les seves idees. Estem per la llibertat i la democràcia. Seguiran 
lluitant pel desenvolupament de Catalunya, però no s’afegiran a la defensa de 
l’autodeterminació que és l’avantsala de la independència. Creu que Catalunya sempre 
estarà molt millor dins de l’Estat espanyol.  
 
El Sr. Gavín creu, també, que el Sr. Yuguero ha barrejat diversos conceptes i idees que no 
lligaven. Entén el posicionament del PSC, que no ha causat cap sorpresa. No creu que, en 
cap cas,  una manifestació pugui perjudicar la imatge de Catalunya a l’exterior. La gent pot 
manifestar-se tranquil·lament i això no canvia la imatge del país. Recorda que el PSC havia 
inclòs (més d’una vegada) en els seus estatuts el dret a l’autodeterminació, com un dret a 
reconèixer històricament. Creu que els votants socialistes volen que s’aprofundeixi en la 
democràcia, volen defensar el dret a decidir. En les eleccions municipals hi va haver un 50% 
d’abstenció; tots coincidim que aquesta és una dada molt negativa. No s’ha de tenir por  
d’aprofundir en la democràcia. No es pot creure en una democràcia que posa portes al camp 
o limita la llibertat d’expressió. L’essència de la democràcia és que tothom pugui expressar el 
que cregui.  
 
El Sr. Yuguero precisa que en cap moment ha dit que la manifestació a Brussel·les 
perjudicaria la imatge de Catalunya: Creu que hi ha altres maneres de promocionar la imatge 
catalana. Estan a favor que tots els ciutadans es puguin expressar, però en aquesta moció 
estem parlant de dret a l’autodeterminació i a la creació d’un Estat català. No es defensa, en 
la moció, el dret a decidir amb caràcter general: té un contingut força clar. Creu que el repte 
de la democràcia és garantir que tots els ciutadans siguin iguals i tinguin les mateixes 
possibilitats per participar de manera activa. En aquest moment aquesta és la posició del 
PSC.   
 
El Sr. alcalde saluda, també, el Sr. Andratx Badia. Diu que és amic de molts 
independentistes, però ell no ho és. Creu que aquesta moció fa por als que hi voten a favor. 
Llegeix algunes frases de la part explicativa de la proposta on es diu que no tenim estat propi 
o que hem de ser una nació sobirana. En la part resolutiva parla de drets fonamentals. Tots 
subscrivim el dret a l’autodeterminació dels pobles. Però cal concretar el concepte què és un 
poble; quins són els compromisos i què s’ha pactat amb el poble com a marc de convivència. 
No discutim el dret a decidir. Ens hem posat d’acord en un marc d’autogovern de Catalunya 
que qualifica d’excel·lent. Amb el nou estatut tenim el major nivell d’autogovern assolit en 
l’època moderna. Diu que la moció els  fa la mateixa por que als independentistes que 
demanen aquesta independència amb el lema freedom for Catalonia, no fos el cas que les 
persones ho entenguessin i deixessin de votar-los. Els  fa por dir que volen una Catalunya 
independent; els  fa por votar una resolució que digui que volem ser un estat independent o 
que volem sortir de l’Estat espanyol. Demana als grups proposants que diguin el que 
pensen, que no juguin a l’ambigüitat amb un discurs que parla de drets fonamentals. Per 
aquest motiu el seu grup ho vota en contra. 
 
Es rebutja la moció amb 17 vots en contra dels grups del PSC i PP i 9 vots a favor dels grups 
de CiU, ERC i ICV-EUiA. 
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PRECS I PREGUNTES 
 
1. La Sra. Obis  formula un prec. Demana al Sr. alcalde que exigeixi a RENFE la restitució 
del servei de l’AVE de les 10 de la nit, de Barcelona a Lleida (si no és amb un tren TGV que 
sigui amb un AVANT). Els  han arribat queixes dels molts ciutadans que per motius laborals 
feien servir aquest tren per tornar a Lleida.  
 
El Sr. alcalde diu que canvia la paraula exigir per la de negociar. Explica que en la darrera 
entrevista amb el director de RENFE Catalunya li van demanar que hi hagués trens 
escombra (fins i tot més tard de les 10 de la nit). Es va negociar el darrer AVE des de Madrid 
a les 9:30 del vespre. No dubta que durant el mes de gener (o febrer) hi haurà anuncis de 
canvis i millores de línies AVANT. 
 
2. La Sra. Bergés manifesta la seva preocupació perquè no sap si es farà el Senglar Rock 
aquest any. Explica que ha fet preguntes a les comissions informatives i ha seguit les 
darreres notícies  de premsa. La Sra. Parra va considerar que la darrera edició va ser un èxit 
i que calia donar-hi continuïtat i que es podia ampliar (comenta més detalls de la valoració). 
Ara la informació es barreja amb les obres a les Basses d’Alpicat (pregunta també quines 
obres es volen fer). Estem a 30 de gener i no tenim ni un no ni un si. Creu que el festival ha 
de continuar, ja que és un referent de la música catalana. Considera que s’ha d’adoptar una 
decisió de forma immediata.  
 
El Sr. alcalde explica que està concedit un ajut del PUOSC per fer una actuació d’obres a 
les Basses. S’ha demanat també un ajut al FEDER. S’està redactant el Plec de condicions 
pel Pla especial de les Basses; espera que a molt curt termini es liciti la redacció d’aquest 
Pla. Durant aquest any es farà la redacció del Pla especial i també les obres de 
condicionament.  
La Sra. Parra diu que el festival de l’any passat va ser un èxit. El conveni amb els 
organitzadors acabava l’any 2008. En el moment de plantejar-se un nou conveni, al mes de 
setembre,  hi van intervenir diverses regidories i organismes autònoms implicats (ho detalla). 
Es va arribar a la conclusió que calia continuar amb un festival d’aquestes característiques a 
les Basses; però aquest espai no està en condicions i està  prevista la remodelació del parc. 
Es va treballar amb RGB la possibilitat de salvar el Senglar Rock en un altre format. La 
filosofia del festival inclou l’acampada i la nostra ciutat no té possibilitat d’organitzar-la en un 
altre lloc que no sigui les Basses. Es va treballar la proposta d’un festival d’un dia a Gardeny. 
S’ha plantejat la possibilitat de salvar l’edició del 2009 i fer-la a les Basses i s’ha arribat a la 
conclusió que és molt difícil. Van preguntar si acceptaríem que marxessin a un altre espai i 
es va respondre afirmativament,  ja que el nostre conveni finalitzava l’any 2008. Hi ha la 
voluntat de continuar amb un festival a la ciutat de Lleida durant l’estiu. S’està treballant per  
poder oferir aquests tipus de festivals.. Ara tenim la possibilitat de fer servir les instal·lacions 
de Gardeny, que permeten concerts, no acampada. Aquest any difícilment hi haurà Seglar 
Rock amb la filosofia que ha tingut fins ara.  
La Sra. Bergés diu que tenien motius per estar preocupats. Creu que encara manca dir què 
es vol fer a les Basses, després del procés de participació.  Ho preguntaran a la propera 
Comissió d’Urbanisme. Creu que és totalment compatible el començament d’unes obres amb 
l’edició del festival d’enguany. Si hi ha voluntat política de continuar fent-lo, això és possible i 
compatible. Continuaran demanant explicacions sobre les bases i també que s’aposti per 
mantenir a Lleida el Seglar Rock.  
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El Sr. alcalde diu que haurà de veure el Plec de condicions a la Comissió d’Urbanisme i 
després s’haurà d’aprovar. Recollirà tots els usos que es van definir en el procés participatiu. 
  
 
3. La Sra.  Rivadulla diu que té la impressió que, a la ciutat, s’està produint un degoteig 
d’accidents de trànsit, molts  en els passos de vianants. Aquest és un degoteig tràgic. Hi ha 
gent (especialment la gent gran ) que té problemes quan han de passar pels passos de 
vianants, ja que tenen por. Això és a causa d’un excés de velocitat habitual a la ciutat. 
Demana que s’incrementin els controls de velocitat i les sancions per excés de velocitat i que 
es faciliti als grups municipals informació mensual sobre les multes que es posen per 
aquests conceptes. També vol manifestar la més profunda indignació per la intervenció del 
Sr. alcalde en l’anterior punt de l’ordre del dia; creu que el seu discurs ha estat un excés.  
El Sr. alcalde, en relació amb el prec comparteix la preocupació. S’han donat instruccions 
específiques a la regidora de via pública i a l’intendent per posar en marxa diverses accions. 
No hi haurà tolerància respecte als excessos de velocitat, es reforçarà la senyalització 
horitzontal i s’està dissenyant una campanya de disminució de velocitat i de prudència.  
 
4. El Sr. Montanya pregunta si existeix, instat per la Paeria, algun estudi tècnic en ferm 
(encarregat o actualitzat) al marge del PAM i del Pla director urbanístic del sistema de Lleida, 
que tingui com a marc de referència director el model de ciutat de la Lleida del segle XXI, el 
seu desenvolupament, influència metropolitana i implantació territorial des d’una visió 
transversal interdisciplinària  i sostenible.  
El Sr. alcalde felicita el Sr. Montanya per la visió i l’interès vers el posicionament de Lleida 
en el Segle XXI. El gran treball en aquesta matèria (i en aquest sentit) s’haurà de fer en el 
planejament urbanístic de la ciutat. L’actual PGL estarà en vigor fins l’any 2015; per evitar 
moviments especulatius, l’any 2015 ha d’estar aprovat el nou Pla. El proper Ajuntament 
haurà d’aprovar el nou PGL; perquè això sigui possible cal que en la segona meitat d’aquest 
mandat s’encarreguin ja els treballs previs que continguin la planificació estratègica de la 
ciutat. Conclou, doncs, dient que en la segona part del mandat present o en el darrer any 
s’encarregaran els estudis previs que permetin redactar el nou Pla general que entrarà en 
vigor l’any 2015. Hi ha altres aspectes de planificació com Gardeny o el desenvolupament 
industrial de Torreblanca – Quatre Pilans.      
El Sr. Montanya diu que no vol posar en dubte el model de ciutat que l‘Alcaldia té clar. La 
pregunta anava en la línia de plantejar que potser cal un estudi  tècnic que desenvolupi 
aspectes del Pla director urbanístic del sistema de Lleida. Creu que si no existeix aquest 
estudi caldria encarregar-lo a experts que puguin aportar una base sòlida,  per tal d’ajudar-
nos a millorar el Pla general de Lleida.  
El Sr. alcalde diu que el Sr. Montanya té raó i que li sembla raonable encarregar els estudis 
tècnics necessaris durant la segona meitat d’aquest mandat. També seran útils els estudis 
que es derivin del Pla territorial que ha d’encarregar la Generalitat.  Al cap i a la fi, un Pla 
general dibuixa un model de ciutat.  
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari 

Vist i plau 
L´alcalde 


